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Jegyzőkönyv 

 

Készült: Kesztölc község Önkormányzatának és  Szlovák Kisebbségi Önkormányzatának 

2007. november 12-én a Községi Klubban tartott Közmeghallgatásán. 

Jelen vannak:  

Gaál Lajos polgármester    Gaálné Kara Valéria Szlovák Kisebbségi 

        Önkormányzat elnöke 

Mészáros János     Kain Sándorné 

Tordáné Petrik Etelka     Zaj Jánosné 

    Kochnyák Sándor 

Makovics Zoltán      

Mihovné Srutek Gabriella 

Vöröskői István 

 

Gaál Lajos: Jó estét kívánok mindenkinek! Szeretettel köszöntöm a megjelent érdeklődőket. 

Sajnos a meghívott szolgáltatóink nem tudom, hogy időjárásra való tekintettel, vagy kevesebb 

probléma menet közben elintéződése miatt nem jelentek meg, a szokásos meghívók kimentek, 

minden szolgáltatónak, aki a területünkön működik, úgy látszik nem tartották fontosnak. Igaz, 

hogy napi kapcsolatban állunk egymással. Új elem a közmeghallgatásunkban, hogy az idei 

évtől, lehet, hogy már korábban is, nemcsak a települési önkormányzatnak kell 

közmeghallgatáson tájékoztatni a lakosságot, hanem a szlovák önkormányzatnak is, úgyhogy 

megkérem a szlovák önkormányzatnak az elnökét, hogy először akkor ő tartsa meg a 

tájékoztatóját. 

Gaálné Kara Valéria: Jó estét kívánok! 2006. október 9-én negyedik alkalommal alakult 

meg önkormányzatunk, három régi és két új taggal. A szlovák önkormányzat megalakulása 

bizonyítja községünk - eddigi tevékenységünket értékelve - igényt tart nemzetiségi 

hagyományőrző tevékenységünkre. A kesztölci szlovák önkormányzat tagjai a 2006-2010 

közötti ciklusban Gaálné Kara Valéria elnök, Fuzik János Sándor, Kain Sándorné, Kochnyák 

Sándor, Zaj Jánosné képviselők. Ebben a negyedik ciklusban is igyekszünk az eddig elért 

eredményeinket megtartani, régi hagyományainkat ápolni, hagyományokat teremteni. Célunk, 

hogy a helyi szlovákság a lehető legtöbbet tudja meg saját múltjáról, értékeiről, és tudassa ezt 

a helyi társadalommal is. Az itt élő szlovákság kövessen el a lehető legtöbbet a nyelv, a 

kultúra és egyéb értékei megtartásáért, hogy a kései generációk is megismerhessék, és 

büszkék lehessenek elődeik munkájára. Fontos a helyi szlovák oktatás megtartása, fejlesztése. 

Fontos a helytörténeti gyűjtemény méltó elhelyezése és a faluház élő múzeummá alakítása. 

Az élő múzeum alatt azt értjük, ha az önkormányzat segítségével sikerül az udvart is rendbe 

tennünk, és a helytörténeti gyűjteményt áthelyezni, akkor a faluház el tudja látni mindazt a 

szerepét, amire hivatott. A faluházban nyitott kéményes konyhánk van, és a tisztaszoba, vagy 

illetve hát a szoba is működhetne. Tervek: hosszú távú tervek között szerepel egy udvari, 

szabadtéri kemence felállítása, és akkor ott lehet véghez vinni mindazokat a hagyományőrző 

tevékenységeket, amik az 1700-as évektől már jellemzőek voltak a településre. Hiszen 1716-

tól kerültek hozzánk, erre a településre a szlovákok, és azt a kultúrát, azokat a hagyományokat 

tudnánk itt tovább ápolni. Ez most folyamatban van, a két önkormányzat közösen 

munkálkodik ennek megteremtésén. A helyi neves szlovák személyek felkutatása és nevük 

fennmaradásának biztosítása is fontos feladatunk. A helyi dalkultúra megőrzése, művelése, 

népszerűsítése, a Páva-kör tevékenységét dokumentáló újabb CD készítése is szerepel céljaink 

között. A Páva kör a 2006-os évben érte el azt a legmagasabb fokozatot, amit, azt hiszem, 

álmaiban elérhetett. Az Aranypáva díjat nyerték el, és a kórusok és zenekarok országos 

szövetségének nemzetiségi kategóriájának díját is. A szlovák nyelvű istentiszteletek 
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megtartása minden hónap első vasárnapján történt eddig is, és ez úgy tudom, a következőkben 

is így lesz. Céljaink, és terveink között szerepel a község szlovák nevével ellátott táblák 

elhelyezése a település határain, a szlovákiai testvértelepülések nevének feltűntetésével 

együtt. A helyi szlovák értékek láttatása, bekapcsolása a helyi nevezetességek, érdekességek 

sorába, a helyi tévében történő bemutatása, természetesen a fotó és videó felvételek 

segítségével. A Kossuth Rádió az a média, amelyik rendszeresen tájékoztatja a hallgatóságot 

rendezvényeinkről, továbbá a szlovákság hetilapja, a Ludove Noviny. A fotó és videó 

felvételeket itt a stúdióban őrizzük, itt egy közös együttműködés folyik már évek óta a 

kesztölci AV stúdiós fiúkkal. Mindenben számíthatunk rájuk, olyannyira, hogy saját 

eszközeiket felszereléseiket is rendelkezésünkre bocsátják, mert hát az ő technikájuk csak egy 

kicsit fejlettebb, mint a miénk. Továbbá nagyon fontosnak tartjuk, hogy a szlovákság 

mindennapjait, ünnepi szokásait, a faluban még fellelhető kismesterségek művelőinek 

felkutatása is napirenden legyen ebben a négy évben. Tehát remélhetőleg sikerülni is fog. Ami 

nagy probléma, hogy mi is beleesünk abba a felmérésbe, a Békéscsabaiak kutatásai alapján, 

hogy az iskolában 8 évfolyamon át tanulják a gyerekek a szlovák nyelvet, nemcsak nálunk, de 

a környékünkön sem tudtunk még felmutatni olyan diákot, aki legalább az alapfokú 

nyelvvizsgát le tudta volna tenni 8 év után. Ez komoly kritika is. Tehát ezen változtatnunk 

kell. A megyei szlovák önkormányzatnak tagja vagyok, és tudom azt, hogy az oktatás 

területén igyekszünk valamiféle mélyebb segítséget adni, vagy megreformálni. Mert ugye sok 

az a 8 év, és hogy valaki a nyolcadik év végére ne tudjon egy alapfokú nyelvvizsgát letenni, 

az elgondolkodtató. Tehát itt közösen próbálunk a megyében ennek érdekében tenni valamit. 

Kapcsolatainkat nemcsak a testvértelepülésekkel ápoljuk, elmondhatom itt, hogy köszönet 

illeti az előző képviselőtestületeket is, mármint a települési önkormányzati képviselőtestületét, 

és a mostani képviselőtestületet is. Jó munkakapcsolatunk van, úgy a képviselőkkel, mint a 

polgármesterrel, és azt hiszem, hogy e nélkül a közös munka nélkül semmiféle munkát nem 

tudnánk végezni, hiszen a rendezvényeink nagy része közös. Legalábbis, ami a nemzetiségi 

hagyományokat, a nemzetiségi ünnepeket érinti, ezek közösek. Hogy miből gazdálkodik 

önkormányzatunk?  Önkormányzatunk az évi 640 ezer forintos állami támogatásból, és a 

pályázatok útján elnyert összegekből gazdálkodik. Most csak az elmúlt évet mondom, a 

Művelődési Házzal közös kulturális rendezvényekre 290 ezer forintot, a Páva kör ruhatárának 

felújítására 110 ezer forintot nyertünk pályázat útján. Itt mondhatják azt is, hogy ez egy nem 

nagy összeg. De ha azt nézzük, hogy a 640 ezer forinthoz képest 400 ezer forintot sikerült 

pályázat útján elnyerni, és aki már írt pályázatot, tudja, hogy bizony önrésszel is kell 

rendelkezni, na hát ez az, ami nekünk nincs. Egy nagyobb horderejű, bármiféle munkához azt 

hiszem a 640 ezer forint összességében sem lenne elég. De hát ez van, ezzel kell 

gazdálkodnunk. A települési önkormányzat pénzügyileg nem támogatja a kisebbségi 

önkormányzatot, eddig sem támogatta, de az együttműködés keretén belül eddig lehetőségünk 

volt arra, hogy az első három hónapban, tehát az év első három hónapjában is tudunk 

működni, mert addig a települési önkormányzat kölcsönözte számunkra a szükséges összeget. 

A 640 ezer forintot négy részletben kapjuk meg, el lehet hát képzelni, ha egy nagyobb 

rendezvény van első félévben, akkor abból - 160 ezer forint jut három hónapra - nem igazán 

lehet megoldani. A következő évben ez némi problémát fog okozni, így tehát januárban 

úgymond nulla forintunk lesz, ha csak ebben az évben azt hiszem nem tudunk megtakarítani 

akkora összeget, hogy ezt át tudjunk vinni a következő évre. Hogy hogyan  oldjuk meg az 

első három hónapot, azt még nem tudjuk, annyit viszont már tudunk, hogy a 640 ezer forintos 

állami támogatás a következő évben 550 ezer forintra csökken. A működéshez pályázat útján 

igényelhető további 90 ezer forint. Ha ezt az igényünket figyelembe veszik és indokoltnak 

látják, hogy úgymond megérdemli a közösség, ez a község a plussz 90 ezer forintot, akkor 

talán 640 ezer forintból lehet gazdálkodni. Ezt bizonyos fokig jónak is tartom, mert mi 

magunk tudjuk, hogy ha csak a 10 szlovák önkormányzatot nézem a megyében, vannak olyan 
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önkormányzatok, akik nem tudják elkölteni a 640 ezer forintot, mert nincs kulturális 

csoportjuk, nincs múzeumuk, nincsen semmiféle olyan kiadásuk, ami a kultúrát, 

hagyományőrzést úgymond anyagilag is igénybe venné. Na most ennek okán döntöttek úgy, 

hogy nem kapjuk meg a 640 ezer forintot, onnan tehát mindenki a munkája alapján fogja 

megkapni a következő 90 ezret. Hát remélem, hogy nálunk ez meglesz, hiszen a 

közmeghallgatáson ugye feladatom az is, hogy az elmúlt évi programot és a következő évi 

programtervet ismertessem. És hát az anyagi részét csak érintőlegesen. Néhány dolgot, hogy a 

640 ezer forintot mire szoktuk költeni általában. Ebből több, mint 200 ezer forint elmegy a 

Páva kör és a kis táncosok utaztatására.  

A Ludove Noviny előfizetése az tavaly 56.952.- forintunkba került, viszont ha a Ludove 

Novinyt bizonyos példányszámban nem rendeljük meg, akkor nem indulhatunk a 

pályázatokon. Ez egy ilyen érdekes ördögi kör. Tehát az idei évre kiküldött számlánk alapján 

86 ezer forint lenne az eddigi példányszám, amit megrendeltünk, na de hát az 550 ezer 

forintot, ha megnézzük, de hát ez már eleve kevesebb, és ebből magasabb összegű Ludove 

Novinyt rendeljünk, hát ez is meggondolandó. Nem fog menni. A pilisi régió tagjai vagyunk. 

Itt tagdíjunk 10 ezer forint, a települési önkormányzaté valamivel magasabb. Tehát ezek a 

nagyobb összegek, amik még valójában még nem is látható tevékenységet takarnak. 2006-os 

év végétől és a 2007-es év novemberéig a következő programjaink voltak. A programok nagy 

része a Művelődési Házzal, a települési önkormányzattal együtt értendő. Mert hát egy ilyen 

kis településen, én azt hiszem, hogy nem is lenne szép dolog szétválasztani, hiszen ha 

mindenki külön maga a kis programját csinálná anélkül, hogy a másikat bevonná, vagy a 

másik véleményét kikérné, vagy tapasztalatait, akkor azt hiszem, hogy a falu kulturális élete 

nem menne előre. A régiós farsangi bálon minden évben részt veszünk, ez januárban van, az 

adventi vasárnapok közösen zajlottak a települési önkormányzattal. Nagy sikerű a mikulás-

váró, ahol az óvó nénik közreműködését köszönöm. A gyerekek tündériek, akik el szoktak 

jönni, úgy izgulnak az óvó nénikért, mert ugye mindig van valaki, aki rosszaságot követ el, és 

ugye a végén a jó elnyeri jutalmát. A gyerekek nagyon szeretik, mert tudják, hogy az óvó 

néniknek szurkolni kell. És még akkor is sajnálják, ha éppen a negatív hőst játssza az óvó 

néni, mert az az én óvó nénim, és ő nem is olyan. Tavaly éppen ez hangzott el. Nagyon 

örülnek a mikulásoknak, krampuszoknak, és olyan csalafinták, hogy megkérdezték tőlem, 

hogy miért van három mikulás, mikor csak egy van. És itt hogyhogy három van? Aztán 

megegyeztünk a krampuszokkal, hogy ők a segítők. Farsangoló volt Pilisszántón februárban, 

ott a Páva kör a nagybőgő temetésével vett részt, hát ezt ismerik, mulatságos, jó kis játék. 

Látogatást tettünk az Országos Szlovák Önkormányzatnál, márciusban voltak a területi és 

országos választások. Ekkor járt nálunk, ebben a hónapban a Vertigo színház is.  Részt 

veszünk természetesen a települési rendezvényeken, megemlékezéseken. Nagyobb horderejű 

volt az áprilisi húsvéti készülődés, itt tavaszi népszokások, kosár-korbácsfonás, tojásfestés. 

Ebben csatlakozott hozzánk a Kesztölcért Egyesület a saját magyar kultúrájával, akik itt 

voltak, azt hiszem nagyon jól érezték magukat, hiszen mi is bepillantást kapunk a magyar 

vidék kultúrájába. A virágvasárnapi passiót magyarul énekelte a Páva kör, nagypénteken 

pedig szlovákul. A Föld napján közösen vettünk részt a településsel, itt a gyerekek feladata a 

szlovák elnevezésű területek takarítása volt. Hát ezzel is ösztönözzük őket arra, hogy nézzék 

meg, hogy melyik terület miért, honnan kaphatta a nevét. Ezt folytatjuk a következő évben is. 

A másik nagyobb horderejű rendezvény volt Kesztölc-Piliscsév közös majálisa. Vendég volt 

Felsőkirály képviselőtestülete. A piliscsévi település lakói és azok a vendégek, akik más 

településekről érkeztek, rendkívül elégedettek voltak, jól érezték magukat. Szlovák nyelvű 

szentmisén veszünk részt minden évben Budapesten. A Mária-zarándoklat, az most már azt 

hiszem, negyedik éve zajlik. Itt ugye a helyi gazdálkodó Velmovszki József ad helyet az 

imádságok után egy kis beszélgetésnek. A Kihívás napjába is csatlakozott a szlovák 

önkormányzat, szlovák népi játékokkal csatlakoztunk. Ez volt a mi feladatunk. Megyei 
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nemzetiségi gyermektalálkozón a Nezábudka tánccsoportunk, ők a picik, vettek részt. 

Pünkösdi dalos találkozón volt a Páva kör Tatabányán. Rajztábor volt a szlovák 

önkormányzat és a Művelődési ház szervezésében, a betlehemet festették meg a gyerekek. Itt 

szeretném elmondani, hogy ekkor jött az ötlet, hogy idén talán jó lenne egy élő betlehemet az 

adventi vasárnapokon alkotni. Reméljük, sikerül. Lehet, hogy ezt nem is kellett volna még 

elmondanom, mert hátha nem, de nagyon szeretnénk. De sokan mondták, hogy a szamárral 

nem lesz gond, mert annyi szamár van, mondtam, hogy ez így humoros, de tényleg arra 

gondoltunk, hogy élő csacsi, birka, tehát ami úgy az istállóba kell. Augusztusban a 

kenyérszentelés, ugye a Kesztölc kitüntetések átadása a szlovák önkormányzat feladata itt a 

kenyérszentelés ez a területe. Az őszi népszokások felelevenítése folytatódik. Szeptemberben 

vendégségben voltunk a felsőkirályi búcsúban.  

Kiállították a csuhéfonók munkájukat, mert itt volt a Nemzeti etnikai kisebbségi tanácskozás 

nálunk. A szüreti napok volt a legutóbbi nagy rendezvényünk, ez közösen a települési 

önkormányzattal. Azt hiszem, hogy idén sikerült jó helyszínt találnunk, s az apróbb kis 

problémákat meg tudtuk oldani. Talán a közönség, a vendégek ebből nem sokat láttak, de így 

még nem csináltuk. Szeptemberben a szlovák nagykövet vendégei voltak a szlovák 

önkormányzatok elnökei, itt egy fogadáson vettem részt. Októberben az Idősek napjának 

ünnepe volt. Tehát itt természetesen ez megint közös. Fáklyás felvonulás, koszorúzás, ez is 

közös. November ötödikén Tarjánban mutatkoztak be, ezen a német településen, a megyei 

szlovák települések. Mi is meglepődtünk, hogy ennyi mindent tudunk mi, szlovákok. Nagyon 

jól sikerült, színvonalas rendezvény volt, a Páva kört hatan képviselték, és ez a 6 ember 

gyönyörűen énekelt. Nem is gondoltam, hogy ha nem 22-en állnak a színpadon, akkor is 

micsoda gyönyörű hangzás van. Szombaton, a Márton-napi vígasságok keretében azt hiszem 

42-en gyűltünk össze. Lámpásokat készítettünk, és ellátogattunk néhány pincébe. Én úgy 

értékelem a többiekkel együtt, hogy rendkívül jól sikerült ez a nap, és remélem, a 

következőkben ennek most már lesz hagyománya. Milyen feladatok várnak még ránk? 

Decemberben koszorúzás a bányász emlékműnél és az adventi ünnepkör. Három adventi 

vasárnapot terveztünk idén, mert az utolsó 23-ra esik, és azok, akik részt veszünk ebben a 

munkában, tehát nekünk is kell valahogy a karácsonyra készülnünk. Tehát mikulásváró, ismét 

mikulásvárás, Lucázás, Páva kör karácsonya, és természetesen minden évben részt veszünk a 

megyei nemzetiségek napján, ami december 18-án lesz Vértesszöllősön. Következő évi közös 

programjaink talán a polgármester úrnál is, hűha nem emeltem ki, csak a szlovák, mert ebben 

benne van a magyar is, a Művelődési Ház részéről magyar kultúra napja. A Lélekvirágok 

kiállítás folytatódik, Tóth Tibor veszi át a szervezést. Februárban farsangolás. Maskarások és 

jótékonysági est a Művelődési házban. Civil szerveződés, nem egyesületek, hanem falubeli 

polgárok szervezik ezt a jótékonysági estet. Március 14-én nemzeti ünnep a Szabadság téren, 

március 16-án virágvasárnap, a passió magyar nyelven, húsvéti készülődés vagy itt a klubban, 

vagy a faluházban. Február 6-tól már a nagyböjtbe léptünk, tehát elég rövid itt a farsangi 

időszak. Március 21-én nagypénteki passió szlovák nyelven, 19-én a Föld napja, május 4-én a 

magyar tűzoltók napját, és május 16-án a megyei szlovák óvodások találkozójának ad helyet a 

mi óvodánk. Mi nagyon örülünk neki. 17-én Mária-zarándoklat, pedagógusok köszöntése, 

községi gyermeknap, ezt jövőre szervezzük először. A júniusi táborok, garabonciások hete, a 

tinik hete, gyermekfestők hete, és többnyire hasonlóan, mint az idei évhez. Ami esetleg újabb 

és nagyobb horderejű, itt el szeretném mondani, hogy november 30-án a Komárom-

Esztergom megyei szlovákság jeles napjai, ünnepi szokásai, vízkereszttől karácsonyig. Ennek 

a rendezvénynek mi adunk helyet, a Művelődési házban. Igyekszünk meglepetéssel szolgálni, 

reméljük sikerülni fog. Ennyit szerettem volna elmondani, köszönöm szépen a figyelmet, és 

ha kérdésük van, majd a polgármester beszámolója után. 
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Gaál Lajos: Köszönöm szépen, és akkor tényleg azt javasolom, hogy a második rész után, 

tehát a települési önkormányzat tájékoztatója után tájékoztatjuk egymást esetlegesen kimaradt 

dolgokról. Tehát nem okozott semmiféle problémát, hogy technikailag most van egy külön 

szlovák önkományzati alszámlátok, ha valami rendezvény van, természetesen, ahogy eddig is, 

egy falu vagyunk, szóval ugyanazok a lakók nekünk is, nektek is a fontosak, hát ebből nem 

lehet probléma. Egy év elmúlt most már, és én nyugodtan mondhatom, hogy hál istennek egy 

jó kis csapat verbuválódott össze.  Egy év alatt olyan képviselőtestület kovácsolódott a 

faluban, akik jó gazda módjára igyekeznek viselni a falu gondjait. Tehát körüljárják, 

aprólékosan, részletesen, még a látszatát is szeretnénk elkerülni annak, hogy valamilyen 

terület, esetleg nem fontos, vagy azt az érzést keltenénk, hogy ez most annyira nem érdekes. 

Nekünk minden egyes terület fontos, és a képviselőtestületnek kiterjed a figyelme minden 

ilyen tevékenységre. Ha esetleg valami a beszámolóból kimaradt, majd megkérem akkor a 

tisztelt jelenlevőket, hogy egészítsék ki.  

Az köztudott, hogy az önkormányzatok egyre nehezebb helyzetbe kerülnek. Most nem 

szeretnék többször ezzel foglalkozni. Ez épp elég gond, csak hozzávetőlegesen a következő 

évi állami normatív támogatás összege durván 10 millióval lesz kevesebb. Meg kellett 

gondolni, hogy volt olyan időszaka a településnek régebben, 4-5 évvel ezelőtt, amikor a 300 

milliót elérte a költségvetés. Nem ilyen árak mellett, más árak mellett. Most jó, hogy ha 270 

milliót el tudunk érni. Nem beszélve akkor még arról az inflációs emelkedésről, ami itt 

megtörtént. Természetesen nagyon sok önkormányzat nem vette át a helyi adó kivetését, na 

most ahogy figyelem a híreket, oda jutunk, hogy központilag megkapjuk a helyi adókhoz az 

ingatlanadót, vagy valami mást, tehát kénytelenek leszünk valamivel lépni. Mit lehet tenni? 

Felmértük az egy év alatt az anyagi lehetőségeinket, helyzetünket, meg megnéztük azt, hogy 

mit kéne csinálnunk. Mert csak akkor tudunk lépni, hogyha tartunk egy helyzetelemzést.  Egy 

pár tűzoltómunkát elvégeztünk, például a Cseresznyéshát utca feljárójának burkolása  vasúti 

aljakkal, a buszforduló burkolatának felújítása, a faluház bejárat kiépítésének megkezdése. 

Kesztölcön szokásos módon ugye sorház jellegű, ugye A, B, C, és hogy egymástól 

függetlenül tudjuk használni az udvarunkat, egy rendezvényre. Ezért a hidat átterveztük a 

másik oldalra. Érvényes telekmegosztási engedéllyel rendelkezünk a Földhivataltól, tehát 

most következik majd a téli időszakban az, hogy a hátsó, a ház mögötti a területen egy 3 

méteres bejáratot alakítunk ki, ahonnan lenyílik a következő lakónak a bejárata a saját 

udvarral, és a legutolsó területnek is önálló bejárata lesz. Ezáltal megszűnik az első átjárás, 

tehát innentől kezdődően a múzeumnak az udvara ténylegesen egy saját magunk által 

használt, zárható szabadtéri kiállítótér lesz. Terveink szerint már jövőre. A temető rendezése 

folyamatban van, illemhely kialakítását tűztük ki célul, most már közel vagyunk a 

befejezéshez. A ravatalozó átépítését, illetve dekorációs anyagnak a megvásárlását, és tervbe 

vettük a Rózsafüzér társulatnak kérésére egy új hűtő beszerzését. Hát azt, amit a Társulat 

szeretett volna, nem tudjuk, az üvegfedelű hűtőt, mert az csak tároló. Tehát nem hűtő. Egy 

hűtőszekrény, két tálcás hűtő, mely az előírás és az ÁNTSZ előírásban kaptuk, hogy 

cserélnünk kell, mert ennek már rossz az eleje, az 560 ezer forintba kerül. Voltunk bent 

megérdeklődni. Tehát nem olcsó. Mondtam, hogy előkészítjük a feladatunkat. Hát legelőször 

meg kell csinálni, meg kell alkotni ennek a testületnek a 2001-ben elkészített rendezési 

tervnek az újabb változatát, több ok miatt. Hát a legfontosabb, hogy digitális rendszeren 

alapuló rendezési tervet készítünk, amely meghatározza, tervünk szerint legalább 10 évre a 

falunak a fejlődési irányát, és ennek az általános rendezési tervnek a fejlesztési koncepciója 

már elkészült. Egy hozzáértő céggel készíttetjük el, és most tartunk ott, hogy próbálunk egy 

rendezési tervre szerződést kötni. Ha ez megtörténik, a szerződéskötés, akkor elkészítik a 

tervet, ezt nagy nyilvánosság elé hozzuk, erről községi vitát rendezünk, tehát még véletlenül 

sem szeretném, hogy ha valaki úgy érezné, hogy kizárjuk a falu lakosságát ebből, ez 

kötelességünk is egyben. Kifüggesztjük, vitát nyitunk fölötte, meg lehet ismerni, milyen 
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irányokat jelöltünk meg, közösen kialakítjuk az álláspontot, és utána kerül ez elfogadásra. 

Hogy miért volt ez gond? Többek között szerettünk volna utakat felújítani, mint minden 

település. El is készült két út tervünk, a Kosár és Iskola út, ugyanis az előzetes tervek alapján, 

ellentétben a TV híradásaival, mi kaptunk egy listát, hogy milyen pályázatok várhatók. Na 

most az uniós pályázatoknál nem úgy működik, mint régen, hogy kijött januárban a kiírás, 

aztán majd szép nyugodtan összeszedtük magunkat, június, július, augusztus, beadjuk. Itt az 

ablakok két-három hónapig vannak nyitva. Ha valaki akkor kezd ráállni, amikor már a 

konkrét kiírás megvan, akkor általában kicsúszik belőle. Tehát mi rákészültünk erre az 

úgynevezett városrész-rehabilitációs pályázatra, mégpedig a következő képen, a faluba 

beérkezve irányítótáblákat helyeztünk volna el a projektben, és a Művelődési Ház felé vezető 

két út, az Iskola út és a Sallai út lenne ennek a része, illetve a művelődési háznak a felújítása 

lett volna. Nagyon szépen végig futottunk minden akadályt, kivéve az utolsót, amikor 

megkérdezték, hogy milyen város vagyunk. Hát mondtam, hogy Kesztölc, az település, az 

falu. Hogy akkor ez máris nem jó. A másik gondunk pedig, mikor az utak felújítása volt, 

jöttek a belterületi utak felújítása, megint kiírták előre, hogy lehet településeken pályázni, 

kistelepüléseken is. Erre támogatottsága 80%, ami nagyon jó, ezt céloztuk meg, itt meg 

kívánom jegyezni, hogy azért nem indultunk az 50%-os 1 forintból egy forint pályázatban, 

mert egy-két útnak a felújítása a három éves keretünket elvitte volna. Mert ott csak a felét adja 

az állam. Itt viszont a 80%-át adja támogatásként, ha sikerül egy ilyet megcsípni nekünk. 

Tehát nagy felelőtlenség lenne ezt a kis pénzt, ami három évre körülbelül durván 15-18 

millió, esetleg a beruházásra, ha akár önálló pénzként felhasználni, akármilyen 

kistámogatottságú pályázatoknál. Csak arról lehet szó, ami 80, vagy 85, vagy esetleg 90%-os 

támogatottság, lesz ilyen is. Most a belterületi utaknál volt egy hasonló, csak ott meg ugye az 

volt a gond, hogy a régi rendezési tervünk az nem sorolt be egyetlenegy utat sem gyűjtőútnak. 

Ennek a pályázatnak meg az volt a kritériuma, hogy vagy 4 és 5 számjegyű utak, vagy 

belterületi gyűjtőutak. Na most én azt hittem, hogy nekünk nincs ilyenünk, és én 

megkérdeztem a szakembereket, eljöttek hozzánk a Magyar Közútkezelőtől, folyamatos 

kapcsolatban vagyunk több okból velük, és a vezetője, Barabás úr rögtön a térképre nézve 

mondta, hogy nektek legalább 4 ilyen utatok van. És mi a teendő? Rendezési tervben le kell 

jelölni, hogy ezek a gyűjtő útjaink, ami összehozza a faluba a forgalmat. Tehát gyakorlatilag 

most már érthető, egyből megértettem. Tehát az új rendezési tervünkbe ezt is bele kellett 

venni, és innentől kezdődően a következőkben, ha lesz ilyen kiírás, akkor máris joggal tudunk 

pályázni a Klastrom útra például, ami a saját utunk belterületi gyűjtőút, a csévi út belterületi 

gyűjtőút, a Malom út belterületi gyűjtőút, az Esztergomi út azért nem, mert az nem a mi 

utunk, meg a Szent István út. Az a Megyei Közút Kht-nak, a Magyar Közút Kht-nak a 

fennhatósága alatt van. Megjegyezték, hogy egy útnak az élettartama 10 év, 10 évenként fel 

kell újítani, és akkor megkérdeztem, hogy akkor a Szent István utat melyik 10 éves ciklus 

végére várhatjuk? Hát ugyanazt mondták, amit mi is tudunk mondani, hogy nekik sincs 

pénzük. Látható, hogy mennyire nem foglalkoznak a településekkel a nagyobb 

beruházásoknál, hadd említsem meg, itt előreszaladok egy pillanatra, ugye régi vágya a 

falunak, hogy nekünk is legyen buszvárónk, legalább egy darab, a  117-es út és a 10-es 

kereszteződésénél. Megindult a beruházás, mikor ide kerültem 1 évvel ezelőtt, már kész 

tervek voltak, tavasszal vagy ősszel, nyár végén elkezdődtek a beruházás, kérdeztem, hogy 

minket miért nem hívtak meg erre? Megkérdezték, hogy miért hívtak volna meg, nekünk 

ehhez semmi közünk. Ugyanis nem a település közigazgatási határán van, mert egyik oldalon 

Dorogi terület van, a másik oldalon Piliscsévi meg Leányvári terület, tehát Kesztölcnek a 

területe valahol út közepén, a 117-en, ott a homokbánya út környékén kezdődik. Hát innentől 

kezdve visszakérdezett a beruházó, ugyan már. Miért kérdeztünk volna meg benneteket? Hát 

ezen én is meglepődtem, de hát végül is ebből a szempontból igazuk van. Az ő feladatuk 

lenne megépíteni, kegyeskednek hozzájárulni ahhoz, hogy ha viszünk egy tervet, most van 
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egy hirdető cég, igaz, hogy nem a legszebb, de talán valamit sikerülne megoldani ingyen, 

akkor ők elfogadják. És megengedik, hogy megépítsük. Tehát ez most folyamatban van. 

Próbálok beszerezni olyan megoldásokat, ami nekünk nem kerül pénzbe. Még, ha már a 

Magyar Közút Kht-nál vagyunk, lakossági bejelentésre kezdeményeztem a Közútkezelő Kht-

nál a 117-es út falu melletti szakasza, tehát a töltés környékénél, nagyon erős a 

zajszennyezettség.  Egy rossz burkolatjavítás miatt. Azt ígérték, hogy küldenek egy 

tájékoztatót arról, hogy milyen módon próbálják ezt megoldani. Itt két lehetőséget kértem 

tőlük, vagy egy zajvédő falat építsenek, hát arra mondták, hogy ez szóba se jöhet, vagy pedig 

egy burkolatjavítást, hogy amikor a trélerek mennek üresen, az iszonyatosan nagy zajjal jár. 

Beismerték, hogy egy hibás technológia következtében lett ilyen nagy hangja ennek az útnak, 

és ígéretet kaptunk arra, hogy rövidesen tájékoztatnak bennünket a megoldásáról. Az 

autóbusz-közlekedésünk fenntartására szintén figyelmet fordítunk. A Gazdasági és 

Közlekedési Minisztérium közbenjárásával sikerült elérni, hogy a csévi busz megmarad, tehát 

2-3 napja talán jött egy telefon, hogy indokoltnak tartották a kérésünket, és a betérő délutáni 

csévi busz itt marad. Aztán mindjárt mondanám, hogy a Volánbusszal felvettem a kapcsolatot, 

mert többen jelezték, hogy állítólag a Volánbusznak a reggeli járatát el szeretnék venni. A 

Volánbusz tájékoztatott, hogy jelenlegi terveik között nem szerepel járatmegszűntetés. 

Nyugodtan mondhatom a falugyűlésen. Megörültem neki, mert itt a rémhírek olyanokat 

mondtak, hogy a reggeli 7-es iskolabusz szűnik meg. Hát az nyilvánvaló, hogy nem mentünk 

volna bele semmiképpen. Saját erőforrásból folyamatosan kátyúzunk a községben. A jó 

kapcsolatnak köszönhetően körülbelül két autónyi hideg aszfaltot ingyen kaptunk az 

esztergomi üzemmérnökségtől, tehát nem kellett megvenni. Egyébként 28 ezer forint, plussz 

áfa egy tonna hideg aszfalt. Most szereztünk be még 700 kilót, amennyiben nem lesz fagy, 

akkor vannak ilyen veszélyesebb kátyúk, mint a Malom utcában. Meg a falu végén van egy 

följáró út, ahol lehetetlen közlekedni. Én is meglepődtem, azt mondták a szakemberek, hogy 

még mínusz 8 fokig lehet ezt a munkát végezni. Tehát annyi a különbség, hogy ezt  

laptömörítővel kell használni, és akkor ott megoldható lesz. Saját erőből végezzük, tehát a 

munkadíjat nem kell fizetnünk úgymond, mert a mi munkásaink végzik. Tudom, hogy a 

megoldás a meleg aszfalt lenne, de annak az ára ilyen szempontból nagyon hosszú, nagyon 

magas, tehát nagyon hosszú utat tudunk így kijavítani, arról akkor lehet szó, hogy ha 

belterületi utunkon tudunk aszfaltozni, és a maradék aszfaltot beépítve hiánypótlást tudunk 

végezni másik utakon. Sajnos erre most nem volt lehetőségünk. A tavaszra várhatóan 

elkészülnek azok az információs térképek, amelyet a testülettel már megbeszéltünk, tehát 

három helyre teszünk ki a községben információs táblát, illetve köszöntőtáblát, hogy a 

szlovák önkormányzat beszámolójában is elhangzott. A falu két bejáratához, illetve ide a 

Szabadság térre.  

Elkészül a digitális térképünk, akkor már jobb lesz, és a képviselők javaslatára keressük a 

vállalkozókat, ha beszállnak ennek a költségébe, akkor még kevesebb lesz, reklámfelületet 

biztosítunk számukra. A Kossuth Lajos utca kövezése elkészült. A kőbányából kaptuk az 

anyagot ingyen, az önkormányzatnak csak a munkadíjat kell kifizetni. 800 ezer forint körüli 

összeg volt az, amit kifizettünk erre az útra, egy trélerezés ment bele, terítés, tömörítés, és két 

réteg, tehát egy murvát és egy finomat, illetve hiánypótlásként elvégeztettük a Békési Feriék 

előtti résznek az átcsorgó megoldását. Ezt most már nyugodtabb vagyok ebből a szempontból, 

hagy mondjam el, hogy van egy új műszaki szakemberünk, új építészt foglalkoztat a hivatal, 

Kun János személyében, főépítészi besorolásban, és az összes ilyen jellegű műszaki munkát 

szakemberként ő vesz át. Nem csak ezt, hanem azt is, amikor valaki egy útfeltörést kér, vagy 

útfelbontási engedélyt kap a hivataltól, akkor annak a szakszerű helyreállítását szintén ő fogja 

ellenőrizni. Tehát megszűnnek azok a borzasztó helyzetek, amikor valahol addig jutott ki a 

tulajdonosnak a gondja, amíg őt rákötötték a közműre, és onnantól kezdődően mi is 

találkozunk ezekkel a keréktörőkkel, hogy sóderrel betemették, nem szabályszerűen, nem lett 
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leaszfaltozva, nem lett betakarva rendesen, és nekünk komoly problémát okozott az út 

karbantartásakor. Tehát ezt a Kun János főépítész végzi, lakossági kérésre, ahogy a hivatal 

nyitva tartása is átalakult, bizonyára észrevették, nem kedden lesz az építésznek a 

fogadónapja, hanem szerdán, ugyanis így akkor egy kalap alatt, ha valaki kivesz egy 

szabadnapot, akkor a kesztölci meg a dorogi hivatal között meg tudja járni, azt, amit hivatali 

úton szokásos ilyenkor, ugyanis nekünk nem lehet első fokú építéshatósági jogosultságunk. 

Mi csak a saját területünkön egy építészt alkalmazunk, de az építéshatóság most már Dorog. 

De a helyi építésznek a véleményét ki kell kérni sok esetben, tehát így megoldható egy nap 

alatt is. Nem fél napos alkalmazása van az építészünknek, hanem egy egész napos. Ennek 

következtében én bízom benne, hogy a munkája is, meg is látszik, mert például a 

pályázatainkhoz, amit majd a későbbiekben mondok, óvoda, vagy a kisiskola, ő készíti el a 

költségvetést. Amit, ugye mint alkalmazott munkatársunk, ebből a szempontból, ilyen 

szempontból díjtalanul végez. Mert különben azt meg kéne rendelnünk egy vállalkozónál, az 

egész nagy összeg lenne megint. Részt veszünk a Szemünk fénye kormányzati programban, 

iskola és óvoda világításának korszerűsítése, tehát a nagyobb hatásfok elérése, és a mérések 

alapján az energia 34%-os csökkentésével jár együtt. Egyébként éves szinten több, mint 1 

millió forint az energia alapdíjunk. Befizetünk az E-onnak. Ezt próbáljuk most csökkenteni 

úgy, hogy ezekkel az új energiatakarékos eszközökkel, amit felszerelnek, a cég vállalta a 

34%-os megtakarítást, és akkor még tovább mehetünk ugye, hogy ez nem csak abban 

jelentkezik, hanem normális világítás lesz, és a karbantartási munkák is hosszú időre 

megoldódnak. Intézmény felújítási program keretében uniós pályázatra készülünk az óvoda 

nyílászáróinak cseréjére, és szintén uniós előírásoknak megfelelő óvodai játszótér 

kialakítására. Ez 90%-os támogatottságot élvez. Nahát, hogy ha csak annyit mondok, hogy 

tele van ilyen akadályversennyel az egész uniós pályázatírás, mi úgy is hívjuk egymás közt a 

polgármesterekkel, amikor egy ilyenre elmegyünk, hogy persze most megpróbálják 

kihullajtani azt, aki már nem bírja tovább. Mert, csak egy érdekes példa, hogy nálunk itt 

községi szintű akadálymentesítésről beszélünk, meg esélyegyenlőségről, az egy dolog. De az 

esélyegyenlőségi tervben teljesen mindegy, hogy valaki egy gépre pályázik, mint vállalkozó, 

vagy egy óvodai nyílászárókra, akkor is az egész községre vonatkozó esélyegyenlőségi 

programot meg kell csinálni, vagy csináltatni, és hát olyan kérdések is vannak, hogy mennyi a 

roma lakosság aránya, hányan járnak el busszal a településről, mintha egy ilyen buszos 

közlekedésnek sok köze lenne az óvodánkhoz. Ez egy akadályverseny, hogy ki bírja tovább, 

szerintem. De megpróbáljuk tovább bírni. Pedig itt 90%-os a támogatottság. Kistérségi 

pályázaton veszünk részt, Dorog partnertelepüléseként, egy helytörténeti múzeum 

kialakítására. De itt a képviselőtestület már figyelte, hogy van egy adott épületünk, a 

kisiskola, amit nem akarunk eladni. Mert egy kultúrtörténeti, vagy oktatástörténeti emlékhely. 

Van egy falumúzeumunk, aminek a tisztaszobájába betelepült a helytörténeti kiállítás. Van 

egy bányász hagyományőrző körünk, akik a bezárt lencsehegyi bányától a bányászati 

eszközöket, emlékeket megörökölték, illetve összegyűjtötték. Most ennek próbálunk egy 

helytörténeti kiállítóhelyet keresni, és itt találkozott a mi igényünk a dorogi város, a projekt 

igényével, hogy településeket keressenek, ugyanis Dorog tervezi a bányatiszti kaszinó 

felújítását. És ehhez nagyobb esélye lesz, hogyha partnertelepüléseket vesz hasonló témában. 

És itt nekünk volt egy kész költségvetésünk, hogy már új építész készített, és ezzel a 

költségvetéssel léptünk be oda, várhatóan, a projektet februárig kell beadni, és nyár környékén 

lesz döntés róla. A Dorognak és nekünk is elég jó lenne, mert a mi költségvetésünk durván 

olyan 15 millió forint lenne, ez 80%-os önrész. Ami azt jelenti, hogy teljesen felújított termet 

kapnánk, és akadálymentesítéssel együtt, ugyanis ez kötelező most már mindenütt. De nem 

csak a mozgássérült akadálymentesítésre, hanem az összes, komplex programba kell 

gondolkodni. Ilyeneket, hogy Brail-írással tudják kiírni, akkor hangfelvételekkel tudják 

tájékoztatni az embereket, tehát egy egész komoly projekt ez, aminek elé nézünk. Körülbelül 
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két hónapon keresztül minden csütörtökön az érintett polgármesterek, Annavölgy, Csolnok, és 

Kesztölc Dorog mellett, üléseznek. Hát a projektet ismerve nagyon bízom benne, hogy sikerül 

nekünk is ebben jó eredményt elérni, és a helyére kerül minden. Megtörtént az orvosi 

rendelőnek a felújításának első fázisa, régóta igény volt már a nyílászárók cseréjére, marad 

pénz a szakfeladaton, amit másra nem tudtunk, és nem is akartunk elkölteni, és így az összes 

nyílászáró, kültéri, kifelé néző nyílászárót, homlokzati nyílászárót kicseréltünk műanyagra. 

Ha fára cseréltünk volna, ma érdeklődtem meg, hogy egy fa nyílászárónak a négyzetmétere 69 

ezer forint plussz áfa. Ugyanez a kategória itt ez a majorban lévő, alumíniumból 95 ezer 

plussz áfa. Maradtunk a műanyagnál, ami hosszú időre tartós lesz remélhetőleg nekünk is, és 

akkor a későbbiekben szeretnénk pályázat keretén belül tovább folytatni ezt a munkát. 

Jelentős eredménye ennek a testületnek, az egészségmegőrző program. Ha jól belegondolunk, 

akkor most így hirtelen az összes olyan egészségmegőrző és egészségvédő vizsgálatot ide 

hozta a testület a lakosságnak, ami gondot okozhat. Volt egy jó Egészségnapunk. A férfiaknak 

volt egy helybeli prosztatavizsgálat, aminek a költségeit az önkormányzat fedezte, a többinél 

is, holnap, hadd propagáljam, jön a szűrőkamion, a Magyar Postával és a megyei ÁNTSZ-szel 

közösen szervezett méhnyak szűrő-vizsgálat, itt lesz a téren. Még ez évben lesz egy 

mammográfiai vizsgálat, amit a kistérséggel szervezünk közösen, és most olvastam, hogy 

csontritkulás-vizsgálat, bekerül a képújságba, azt pedig a helyi védőnő szervezte, itt a 

rendelőben lesz egy ilyen. Tehát gyakorlatilag a lakosságnak nem kell elmennie a faluból, aki 

járt már ilyen vizsgálatokon tudja, hogy Dorogon sorállás, vizitdíj, az a legkevesebb, ott 

egyszer sorba állnunk, utána átmegyünk a rendelésre, ott megint sorba állunk, kapunk egy 

időpontot több nap megy el, itt viszont nagyon sok esetben ingyen, illetve hát az 

önkormányzat támogatásával helyben meg lehet ezeket, a vizsgálatokat oldani. Ezért is 

kérem, holnap, aki tud, 9-től úgy ütemezzük be, hogy akik dolgoznak, azok munka után, akik 

meg tudják oldani, a délelőtt folyamán jöjjenek ebbe a szűrőkamionba. Nem csak azok 

mehetnek, akiknek van behívólevele, bárki mehet, csak a TAJ-kártyát vigye magával. És 

díjmentes. A gazdasági helyzetünkből fakadóan nagyszabású községi rendezvényünk, 

úgynevezett Falunap csak egy volt. Nem titok, régen kettő volt, több pénzünk volt, volt egy 

júniusi, egy nyárvégi, nyár eleji, tavaszvégi falunapunk, nyár eleji falunapunk, és volt a 

kesztölci szüreti napok. Na most a testület úgy döntött, hogy anyagilag úgysem bírnánk a 

kettő napot, akkor tartsuk meg azt, ami Kesztölcnek a képéhez hozzá tartozik. Ez pedig ugye 

a borkultúra. A kultúrált borfogyasztás, tehát kapcsolódjon ez a szüreti napokhoz ez a falunap, 

és ebből próbáljunk meg kinőni olyan módon, hogy ez jó legyen. Én ezeket nem is kívánom 

elmondani, mert az összes ilyen rendezvényt, itt már majdnem minden elmondtam, a 

hagyományos rendezvényeket folytatjuk tovább, amiket itt eddig, ebben az évben 

megtartottunk. Gondunk van a kóbor kutyákkal. Mind a mai napig egy kutyának a befogása és 

elszállítása 21 ezer forint, ha jól emlékszem, eddig 7 kutyát fogott be a gyepmester. Van egy 

megállapodásunk Esztergommal, nem szerződés, mert akkor túl sokat kéne fizetni havonta, 

alkalmi jelleggel engedélyezték a befogónak, hogy Kesztölcre kijöjjön, befogja a kutyákat, 

beviszik a telepre, ott tartják. Egyességünk keretében, ha valakinek ott a kutyája, ott landolt 

esetleg, nem kell megijedni, tartják, bejön hozzánk az ott kapott csekkel, kifizeti a tartás díját 

az önkormányzatnak, meg a befogás díját, és utána a kapott igazolással visszamehet a 

kutyájáért. Tartok tőle, hogy pont azoknak a kutyáknak a tulajdonosai nem fognak elmenni, 

akik érintettek, akkor így jártunk. Sokan mondják, hogy faluhelyen vagyunk, mit zavar a 

kutya. Hát zavar, mert zavarja a közlekedést. Itt a téren számtalanszor látom, hogy bizonyos 

esetben majdnem autók csattannak, nehogy elüssék azt a kutyát. Zavar, mert a 

kistelepülésekről az erre járó, akár munkások, akár turisták, összekötik ugye nagyon 

kulturáltan a maradványokat, beteszik a szatyrot a szemetesbe, a kutya megérzi rajta a 

kajaszagot, kiszedi, és mint legutóbb most vasárnap itt előttünk a parkban szétbontogatták és 

széthordták. Hát innentől kezdve azt hiszem, hogy nem kell magyarázni, hogy mennyire 
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fontos a kutyáknak a benntartása, és akkor nem is mondtam a harmadik indokot, hogy a 

megyei főállatorvos ebzárlatot rendelt el. Tehát tilos lenne a kutyáknak kint lenni. Most 

gyűjtjük be a neveket, és a jegyzőt megkértem, hogy küldje ki a felszólításokat. Következő 

esetben pedig bírság megy. Na most egy picikét jobb lesz a helyzetünk, na most előre 

mondok, és én mondok el valamit, tervezünk egy újság megjelentetését. Csak kimondottan 

önkormányzati hírekkel, a két önkormányzat híreivel, és ott, abban, egy oldalon, vagy több 

oldalon helyet kapnak a rendeleteink. Hát így minden háztartásba el fog jutni, ennek a 

kidolgozása most van folyamatban, nagyon szeretném, ha egy karácsonyi számmal tudnánk 

indítani, meglátjuk majd. De azért is mondom, mert van az ebtartásról olyan rendeletünk, amit 

kifüggesztettünk ugyan a faliújságunkra, de hát nem biztos, hogy mindenki odajön és 

elolvassa, így viszont a rendeletet házhoz visszük a lakosoknak is. Talán több segítséget 

fogunk ezen a téren kapni. Ott tartottunk, hogy 7 kutyát fogtunk be, ennek a költségét, hogy 

ha mi arra költhettük volna, amire szeretnénk még költeni, mennyivel jobb lenne az a 140 ezer 

forint, ugyanis több lakó jelezte, több utcából, hogy azt a fásítási akciót, amit terveztünk, azt 

megtartanánk, akkor ők nagyon szívesen fölvállalják a csemeték gondozását, sőt, 

sövénytelepítést is. Úgy néz ki, hogy sikerül jutányos áron egy 20-25 darab vérszilvafát 

szerezni, illetve szerezni, vásárolni, illetve hársfákat, nagyobb tömegben. Ezt nagyon olcsón 

sikerült, egyrészt a temetőben kialakítani az új hársfasort, illetve az új utak szegélyénél, 

másrészt pedig a faluban ezt a kislevelű hársot, amely a hozzáértők szerint is honos ebben a 

faluban. Azt tudnánk vásárolni, illetve egy pár helyen, ahol kérték a lakók, sövényt. 

Közterületre szigorúan, tehát nem a saját kertjükbe, hanem közterületre, csak ott vállalnák, 

hogy gondozzák, hogy akkor ezzel is megint elérnénk azt, hogy lenne gazdája neki, és jobban 

odafigyelnének erre a részre. A környezetvédelemmel kapcsolatban hadd mondjam, hogy itt a 

klub előtt már működik a kis piros elemgyűjtő kukánk, a használt elemeket gyűjtjük, most 

vagyunk folyamatban ennek az elszállításával kapcsolatban. Mindegy, mi begyűjtjük, aztán 

majd meglátjuk, hogy a hulladékgyűjtő mit mond erre. Ha mást nem, akkor valami más 

módon megpróbáljuk elszállíttatni. Ugyanígy már zöld utat kapott a háztartási étolaj 

begyűjtés. Ma beszéltem a Biofilter Kft-vel, felvállalta, rajtunk múlik, hogy milyen 

gyakorisággal. Szeretném, ha heti 1 napot kijelölnénk arra, hogy valaki hozza be a flakonba 

használt fűtőolaját, a főzőolajat, a zsiradékot. Két kategóriába gyűjtjük, az egyik a „tiszta”. Na 

most a tiszta alatt nem azt értem, hogy otthon meg kell szűrni, hanem az az olaj, amelyiket 

rendeltetésszerűen használtak, azért nyílván lesz benne valamilyen maradvány, az tiszta olaj. 

A „nem tiszta olajat” az alatt érti, amikor vizet, vízzel keveredik valamilyen úton-módon, 

vagy olyan anyag kerül bele, ami nem a rendeltetésszerű használatból fakadóan került bele. 

Azért viszont 69 forintot kell fizetnünk literéért, de elvállalják azt is. Tehát kapunk két 

gyűjtőedényzetet, és a képújságban és falragaszokon meghirdetett időpontokban lehet majd az 

önkormányzatnál valamelyik területünkön, itt a faluközpont valamelyikén kialakítunk a 

hordóknak helyet, és gyűjtjük ezt az olajat. Ugye ez azóta nagyon fontos lett, eddig is nagyon 

fontos volt, amióta kitettük ezeket tavasszal, ezeket a felhívásokat a Vízműtől, hogy ne öntsük 

a csatornába az étolajat, mert nem tesz jót a rendszernek, meg a tisztítóműnek sem. Tehát 

innentől kezdődően mi legyen az étolajjal? Tényleg, mi legyen az étolajjal, hát nagyon 

környezetszennyező anyag, sikerült megoldani ezt is, ugye. A Biofilter Kft-vel lesz egy 

szerződésünk, és ők elszállítják. Ugyancsak ehhez tartozik, lakossági igény lett volna a 

zöldhulladék gyűjtésére. Sajnos a Pyrus Rumpold Kft közölte, hogy az ő területén ilyennel 

nem foglalkozik. Mondták, hogy faluhelyen vagyunk, próbáljuk meg azt az anyagot 

valamilyen módon komposztálni. Viszont a lakosság segítségét kérjük továbbra is, az illegális 

szemetelők ellen. Volt már több bejelentés, illetve több jegyzői levélváltás, amikor sikerült a 

képviselők segítségével, vagy lakossági segítséggel földeríteni a szemetelőket. Még bírság 

ugyan nem volt, de ott tartottunk, hogy volt olyan, aki a kilátásba helyezett 50 ezer forintos 

bírsággal szemben fölvállalta, hogy fölszedi azt, amit kivitt oda, és a mi falugondnokunk 



 11 

ellenőrzése mellett tényleg fölszedte és elszállította onnan. Dehát ez csak egy volt eddig, a 

másik kettő még folyamatban van. De igyekezzünk, és itt a lakosságot is kérném, hogy akár a 

televízión keresztül is, hogy ne adjanak a faluban lévő fuvarosnak olyan megbízatást, hogy 

„vidd ki valahova”. Ugye személyiségi törvény alapján nem mondhatok semmi nevet, de 

tudunk olyanról, aki kiszállította bokiban is, használt ruhát, műanyag zsákban. Csak hát 

rábizonyítani nem tudjuk már, utólag. De gyakorlatilag ez az a hozzáállás, hogy ha nem az én 

házam előtt van, akkor nem érdekel. Hát azért a mi falunk, ez csak közös? Tehát próbáljunk 

meg úgy gondolkodni, hogy tulajdonosi szemlélettel mindannyian, hogy legalább mi ne 

vigyük már a falu határába a szemetet, elszállítja azt a Rumpold. A bontási anyagra 

vonatkozólag pedig van egy előírás. Ha valaki épületet bont, az új törvények értelmében a 

bontásra engedélyt kell kérni, és igazolni kell a bontási anyagnak az elhelyezését. Tehát már 

megszűnt az, hogy kapott egy bontási engedélyt valaki, lebontja azt a melléképületet vagy 

házat, amit akart, és valahova elviszi az anyagot, ugyanis az építészünknek kötelessége 

ellenőrizni, hogy a bontási anyag, bontási engedélyre hova szállították el a bontási anyagot. 

Előbb-utóbb aztán, de vannak ilyen problémáink még mindig, hogy a csatornára nem 

mindenki kötött rá, próbáljuk meg az ellenőrzéseket szigorítani, ahol lehetőség van. Sajnos, 

meg kell, hogy mondjam, és ez nem a régi testületre, hanem a tervezésre vonatkozó 

hiányosság, hogy amikor ezt a rendszert tervezte valaki, nagyon régen, a 

csatornarendszerünket, akkor sok esetben nem vette figyelembe a falu adottságait, és a 

gerincet magasabban helyezte el, mint a házak zöme. És ebből fakadóan van, akinek ott megy 

a csatorna a háza előtt el, és nem tud rákötni. Tehát próbálunk keresni megoldásokat, én egy 

tavalyi árat tudok, egy környékbeli háznál, ahol a C lakásban lakik a legvégén, őneki kéne 

egy, kifizette a díjat, egy átemelőt telepíteni, tavalyi áron 421 ezer forint plussz áfa lett volna 

egy átemelő telepítése. Az nagyon sok. És akkor ehhez tartozik még a testületnek, én úgy 

érzem, hogy egyik legnagyobb vállalkozásunk, hogy indulunk rajta, 10 éve megépült a 

csatornarendszer és a tisztítómű a falu végén. Három község közös beruházásából, 1 milliárd 

forintból, és, hogy milyen okból, jelen pillanatban nem tudja teljesíteni azokat a 

paramétereket, amire megépült. Egyrészt szigorodtak az előírások, másrészt változott a 

lakosságnak a vízhasználata. Azóta, mióta megépült, a víz többszörösére emelkedett, csak egy 

WC-öblítést mondjunk, annak idején ugye 10-15 litert öblítettünk a régi tartályból, most ez a 

harmadával, 5-6 literrel öblít, sőt, már még kevesebbel, tehát sűrűsödik a szennyvíz. És hát ha 

most, nem akarom részletezni, de tudnák, hogy mi kerül bele ebbe. Ugyanis egy-egy szivattyú 

javítás 250-300 ezer forint. És megkérdeztem a vízműt, hogy most miért romlik ez el? Hát ezt 

nem erre tervezték? Aztán mondta, hogy nem. Nem gumicsizmára tervezték, nem 

pulykacombra, nem döglött tyúkra, nem kukoricacsőre, és mosogatórongyra, felmosóra, 

sorolhatnám sokáig, tehát arra tervezték, ha arra használtuk volna, amire tervezték, akkor 

nincs gond. De sajnos van egy pár olyan átemelőnk, amelyiknek sok minden más egyéb benne 

van. És innentől kezdve a szivattyú meghibásodik, a meghibásodást meg nekünk kell fizetni, 

abból a pénzből, amit tudnánk megint csak másra költeni. Tehát én csak annyit kérnék a 

lakosságtól, hogy a környezetvédelmünkben, tehát a település környékének védelme, meg a 

házunk környékének a védelme, hát nem kerül pénzbe. A szemetelés elkerülése nem kerül 

pénzbe, itt legyenek partnerek. Faluban lakunk. Faluhelyen lakunk. Mindannyian falusi 

emberek vagyunk. Tudjuk azt, hogy még az én gyerekkoromban is az volt a szokás, 

szombatonként nekiálltunk, és az út közepéig le kellett takarítanunk az utcát, gyerekeknek. Na 

most azért hagy ne mondjam, hogy akkora lovas kocsival hordták a trágyát, végig ment a 

falun a marhacsorda, a disznók, a birkák, tehát volt mit takarítani. És minden hétvégén 

lenyírtuk a, lekaszálták, hogy nem volt ilyen fűnyíró, lekaszálták a szülők az árkot. Mert füves 

árokpartunk volt. Most azt látom a faluban, hogy nagyon sok helyen, hál isten nagyon sok 

ilyen lakos van, gyönyörű szépen rendben van tartva a porta eleje, tényleg, öröm elmenni arra, 

néhány helyen viszont várnak az önkormányzatra. Ha eljutunk odáig, megpróbáljuk megtenni, 



 12 

nagyon kevés, egyre kevesebb a lehetőségünk, próbáljuk nyírni a közterületeinket, próbáljuk 

nyírni az út mellett, de nem mindig jutunk el odáig. Valahogy a rangsorunk úgy van, hogy 

ugye a régi testületnek köszönhetően hál istennek a temető kérdése megoldódott. Meg még az 

egyházi önkormányzat jó hozzáállásának. Ugye most, ha elmegy valaki a temetőbe, és 

visszagondolunk mondjuk 5 évvel ezelőtti állapotokra, hát össze sem lehet hasonlítani. Én 

akkor úgy gondolom, annak idején azt mondták, amikor nekünk, képviselőnek választottak, ez 

a régi ciklusban, hát hogy szégyen a temető, csináljatok már vele valamit. De tényleg így volt. 

Most azt hiszem, hogy meg lehet nézni, van gazdája a temetőnek, hál istennek egyik oldalon 

mi, az önkormányzat, a másik oldalon az egyházi önkormányzat, a templomnak és 

környékének van gazdája, szépen helyreállították a templomot, a plébániai hivatalt, most 

közösen próbálunk egy felsőkirályhoz hasonló, megőrizni a régi híres, szív alakú fejfákat, 

amik nagyon kevés helyen vannak az országban. Ha már olyan helyen van, hogy nem 

gondozzák a sírt, akkor kiemeljük, és ahogyan azt hiszem, Felsőkirályban láttuk a temetőkert 

szélénél szépen fölállítjuk. Tehát egy újabb arculata lenne a településünknek. Hát én ehhez 

kérném a lakosság segítségét, a képviselők segítségét, és a jó hozzáállásukat. És köszönöm, 

hogy meghallgattak, és most már várjuk a kérdéseket, amit biztosan kihagytam egy csomó 

dolgot, mert hál isten nem vagyok tökéletes, de azért vagyunk itt annyian, hogy pótoljuk ezt a 

hiányosságot. Köszönöm szépen, hogy meghallgattak. Mészáros János, tessék! 

Mészáros János: Én csak annyival szeretném a Polgármester úrnak a beszámolóját 

kiegészíteni, hogy a mai nap folyamán a Magyar Közútkezelő Kht-val volt találkozója, és így 

többek között szóba hozta a Kesztölc területén levő utak közül azokat, melyek a Kht-hoz 

tartoznak. Már csak azért is, mert ott utoljára 2002-ben volt egy egyeztetés, hogy az 

Esztergomi útnak és a  Szent István útnak a kopás rétegével valamit kezdjenek, úgy akkor 

elkezdődött egy egyeztetés, aztán utána ez egy ilyen egyszerűen véget ért. A mai nap 

folyamán azonban sikerült annyit kideríteni, hogy a Dorogi Területfejlesztési Társulás, ahova 

Kesztölc is tartozik, a ROP pályázatba egyedül a Dobogókői útnak valamelyik szakaszát, 

tehát az esztergomi szakaszt adott be, és a 2008-as évre, a Területfejlesztési Társulással 

leegyeztetve, és kérve a Területfejlesztési Társulás elnökét is, hogy támogasson minket ebben. 

A ROP keretébe hivatkozva be tudnánk adni a két főútnak a felújítását. Hangsúlyozom, itt, 

ahogy bejövünk a 117-ről, végig itt van ugye az Esztergomi út, illetve az alsó úton végig a 

Szent István utca és a kopás réteget tudnánk felújíttatni. Azt gondolom, hogy ebben érdemes 

lenne gondolkoznunk. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen, János! Kara Lajos, tessék! 

Kara Lajos: Szeretnék két dolgot említeni, vagyis hát nem tudom, hogy a jegyzőkönyvvezető 

mit csinál? 

Gaál Lajos: Itt van, digitálisan rögzítjük, és szó szerinti jegyzőkönyvet készítünk. 

Kara Lajos: Igen, muszáj vagyok, hogy kapok választ, és ha nem, akkor tovább kell 

fordulnom, mármint összes közmeghallgatáson mindig megjelentem, de a válasz nem. 

Megmondom őszintén. Egyetlen egy esetben kaptam. Úgyhogy hiába volt jegyezve, válasz 

konkrétan nem volt. Olyan dolgokról szeretnék szólni, ami mindnyájunkat érint, és engem 

személyesen. A szolgáltatók. Nézzük meg, hányan jöttek el szolgáltatók részéről. Senki? 

Senki. Itt az ÉDÁSZ például. ÉDÁSZ egy olyan szolgáltató, aminek teljesen az a feladata, 

hogy a szolgáltatásokat végezze el. A legnagyobb probléma az volt, hogy tavasz óta a Bánk 

Bán utca eleje nem volt kivilágítva. Tavasz óta. Most kezd. 

Gaál Lajos: Igen, körülbelül. 10 napja. 

Kara Lajos: Sok esetben nem rosszból mondom például a szolgáltatóknak, hogy ha valaki 

akar látni egy tűzijátékot, akkor, amikor egy kis szél fúj, itt, a tűzoltószertár fölött meg lehet 

nézni. Ott összecsapja a vezetékeket a legkisebb szél is. A távtartót nem építették be. Bánk 

Bán utcában, hogy a távtartók, a teleszkópos távtartók megvannak, de mégis akad ilyen, hogy 

villany nélkül maradnak. Hát az ÉDÁSZ részéről ez lett volna. Hogy ha beszélünk vele 
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telefonon, és kinek beszélünk? Valaki ezt rögzíti vagy nem rögzíti? Úgyhogy személyesen 

senki nem szól semmit vissza, hogy majd jövünk, vagy nem jövünk. Ilyen nincs. Hát akkor 

minek beszélünk? Hát akkor most ha azt mondom, hogy a régi elavult dolgok, azok voltak 

rosszak? Nem voltak. A hivatalban volt egy könyv, bement az illető, beírta, ez és ez a 

problémám. Egy utcában nem ég, ugye, a közvilágítás. ÉDÁSZ kiküldött egy embert. 

Függetlenül attól, hogy szólt valaki, vagy nem szólt. Hetente vagy kéthetente, függetlenül 

kiküldték az embert. Az az ember bement a hivatalba, megnézte a hibabejelentő könyvet, mi 

sötétkének neveztük, valamikor én is az ÉDÁSZ-nak dolgoztam, és tudom, hogy ez így volt. 

És ezeket a régi dolgokat ennyire lenézik? Nem ezt kellene lenézni. Ezek szerint a telefont 

kell lenézni. Mert mi hiába beszélünk valakinek, nem jönnek. ÉDÁSZ részéről csak ennyi. A 

gázszolgáltató részéről, hát, amikor a hideg van, talán észrevettük, hogy akkor a fűtőérték 

elmarad. Akkor ezt mindenki tudja. Víz. Csapvíz. Emlékezzünk rá, amikor össze lett írva, 

ugye hozzájárulással, hogy járuljunk hozzá, mert a víz-csatorna építés így fog megtörténni. 

Ezt meg is tettük, a falu lakossága, és mi volt a válasz? Hát most azért ilyen sok, mert kevesen 

vagyunk. Minél többen leszünk rákötve, annál olcsóbb lesz. Hát ezt nem vesszük úgy észre. 

Mert a százalék, nem mindegy, hogy honnan indul el. Tudja mindenki, hogy egy városban 

ilyet senki nem tenne meg, hogy egy hozzájárulást fizet. Egy faluban mi megtesszük. Mi 

megtettük. Ugyanúgy megtettük, valóban. Nemcsak ehhez, a többi hozzájárulást is. És mi a 

köszönet benne? Most az a szolgáltató, aki ezt elfogadta így annak idején az önkormányzattól, 

ma már fittyet hány arra, … Hát a telefonnál is ugyanúgy végül is. Mikor mondta valaki azt, 

hogy egy vezetékes telefonnál 3000 forint lesz az alapdíj? Mondta ezt valaki valaha is, mikor 

rákötöttük? Ez 3000 forint, függetlenül attól, hogy beszélsz, vagy nem beszélsz. 3000 forint 

alapdíj. Jó, jöttek a csomagok, de változtak? Mit? Persze azt, de eleinte, amikor rákötésről 

volt szó, nem volt szó 3000 forintos alapdíjról. A biztonság. Hát tudjuk nagyon jól, hogy 

valamikor itt volt egy körzeti megbízott, aki nem kocsival járt, hanem biciklivel járt. És 

körülnézett a faluban. Ilyen már nincs. Az autó végigszalad a falun, esetleg a közlekedést azt 

megnézi, a többi nem érdekli, ugye. Hát én nekem az volna a kérésem, hogy azt föl kellene 

vetni, hogy árusokat nem engedni a faluba, házalni, telepedjenek le, kijelölt helyeken, és ott 

áruljanak. Alapítványosok. Alapítványosok se, házaljanak. Azok is telepedjenek le, a CBA 

előtt, vagy akárhol, ilyen központos helyen, és az alapítvány dolgait ott tűzzék ki. Miért 

mondom ezt? Egy intő példa. Mostanában ugye karácsonyi lapokat vettünk, igaz? Vettek 

mások is? Alapítványi lapokat. Vettek? Nem. Na, én vettem. Csöngetés után, én a redőnyt 

ritkára húzom, az ablakot enyhén kinyitom. Ugyanattól, akitől vettem alapítványi lapot, erre 

föl, rá két órára megint csöngetés van. És ez egy másik áruló volt. Az igazolvány itt … lent, 

írva, kicsoda, micsoda, és a redőny ritkán, ablak nyitva, egy ember volt. A másik ember az ág 

mögött, elbújva. Na, kijön az öreg? Ha kijön az öreg, szóljál akkor, bemegyek. Majd adok én 

nektek, úgy húzták el a csíkot, hát ha neki engedélye van alapítványi engedélye, akkor miért 

húzza el a csíkot? Akkor miért húzza el a csíkot? És kik adják ezeket az engedélyeket? Kik? 

Nem tudom, hogy most lesz-e polgárőrség, vagy nem lesz, mi tudom én. Hogy ezeket 

szerintem ilyen helyre kell. Tessék menjen a CBA előtt, vagy a Pető Zolinál, vagy mit tudom 

én, hol, és ott pakoljanak le, és akik ott jönnek, de házalni ne engedjük be a faluba. 

- Vagy hát jelentse be a hivatalba, hogy engedélyt kér. 

- De hát ezek nem kérnek engedélyt 

- De az ember arra gondol, hogy tényleg jó volt segíteni azokon, ugye. 

- Nem szabad beengedni. 

Gaál Lajos: Bocsánat, egy kis figyelmet kérek, mert a digitális hangrögzítést nem fogja 

pontosan rögzíteni a morajban, hogy ki mit mond, és a jegyzőkönyv elkészítésénél gondot 

okoz, úgyhogy kérem szépen, hogy csak az beszéljen, aki szót kapott. 

Kara Lajos: Hát erre visszatérve, hogy vannak a nyertesek és a vesztesek a falukban. Hát mi, 

Kesztölciek, a vesztesek közé tartozunk. Is. Mert ilyen díjak nincsenek sehol, és ilyen 
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hozzájárulás sem sehol a környéken. Meg lehet kérdezni, hogy hol fizettek ilyen 

hozzájárulásokat. És akkor ugye a szolgáltatók verik a mellüket. Mert ha én elmegyek egy 

áruházba, vagy akárhova, száz forintom hiányzik, nem tudom megvenni. Hát ők sem tudták 

volna megcsinálni abból, hogy ha a falu meg az önkormányzat nem járul hozzá. Hát akkor 

hogy van ez? Akkor visszafele ugyanúgy jól kellene viselkedni a szolgáltatók, ugye, vagy a 

fogyasztók, becsületesen. Megszámolja nem? Én, ha, megmondom úgy, ahogy van, annak 

idején az ÉDÁSZ-nál dolgoztam, Kertvárosban voltam körzetszerelő, nekünk az első 

teendőnk az volt, hogy ha egy sötét szín be volt jelezve, akkor a házba bementünk, köszönni, 

köszönés nélkül nem lehetett bemenni, ha idősebbek voltak, akkor kezét csókolomot kellett 

köszönteni, ez volt a szolgáltató. De nem itt! Órát jönnek hitelesíteni! Hát képes átmászni a 

kaput! Nem törődik azzal, hogy vannak, vagy nincsenek, jön hitelesíteni. És hogy értesítést 

küldtek. Hát hol a bizonyíték, hogy küldték ők az értesítést? Hát a személyes kérdésemről. 

Bánk Bán utcában lakom, 45 szám alatt, aki soha nem találja a 45-öt, mert az utca közepén 

volt. 1965-ben építkeztünk ott. De az építési engedélyt csak úgy kaptuk meg, de előre ugye 

nem szóltak, hogy mi a helyzet, hogy milyen veszély van, hogyan, miképp. Minden papír el 

volt intézve, engedély el volt intézve, akkori, ne haragudjanak, hogy így kell mondanom, a 

Turák Jóska bácsi volt a tanácselnök, aki akkor hozzájárult ahhoz, meg a testület is, hogy 

megadják az építési engedélyhez azt a dokumentumot, hogy ott, az az árok ki lesz falazva. 

’65-től nincs kifalazva. Eltelt egy pár év, és a türelem is fogytán van. Megmondom, miért. 

Mert az idősebbek emlékeznek arra, hogy ez az árok, vagyis vízelvezető-árok, ez olyan mély 

volt, hogy egy lovas kocsival át lehetett menni. Ma jöjjenek oda hozzám, és nézzék meg, 

milyen mély. Hát ott lovas kocsival nem lehet átmenni. Na most a legnagyobb baj, ami most a 

részemről van, hogy a sodrás nagy. Most a viharok nagyok, ilyen régebben, megmondom úgy, 

ahogy van, nem volt. Ott állandóan folyt a víz, de most, a nagy nyári zivataroknál, hát nem 

tudom, hányszorosa annak a víznek. És ez sodrás van. Gyakorlatilag ez a kanyar úgy készült 

el, hogy mindenki a saját szőlőjét, a földjét tolta kifelé. Mert ez az árok nem volt kanyarban. 

Most kanyarban van. Ha nem lenne kanyarban, akkor nem lenne ez a sodrás sem. Na most én 

megpróbáltam az oldalát, amennyire lehetett, tartani, vagyis akácfákkal. De lett egy olyan 

problémám, hogy az akácfáknak akkora gyökereik lettek, hogy az Eternit csövet, a 

lefolyócsövet is eltörték. Bent az udvarban. 5 évvel ezelőtt elhívtam a Romanek Feri bácsit, 

Jegyző asszony az előző is volt ott, látták a gyökereket, a ház megrepedt, és akkor mondta a 

Romanek úr, hogy na itt nincs mese, a gyökereket elvágni. Az akácfagyökereket elvágtam, de 

ezzel a part jobban csúszik. Nincs, ami fogja majd. Ha én a gyökereket elvágom, akácfákat ki, 

akkor nem lesz, ami fogja. Na most ez közterület. Ez közterület. Nem csinálhatok semmit. 

Olyan választ egyszer sem kaptam, hogy ha közterület is, akkor is csináld meg, adunk 

anyagot, vagy valamit, csináld meg. És erre kérem, hogy most a képviselőtestületet, az 

önkormányzatot, ha ez nem lesz megoldva, vagy nem oldható meg, akkor kérek anyagot, és 

tervet készíttetek, hogy mit lehet csinálni ezzel. A dági polgármester úr már adott arra is 

tippet, tavalyelőtt is, egy ilyen oszlopos megoldásra, meglehet, betonoszlop,  szóval lerakni, 

és azzal föl lehetne fogni az oldalt, és akkor ki lehet vágni az akácfákat, bevasalni. Na most én 

szeretném megkérdezni, hogy most a  patak, vagyis a telkeken keresztül, kié? Vöröskői úr 

talán meg tudná mondani. Az önkormányzaté, vagy saját? 

Vöröskői István: Most nem tudom megmondani. 

Kara Lajos: Nem tudja megmondani. 

Gaál Lajos: Én akkor válaszolok rá, az önkormányzaté. Megnézettem a Kun János építész 

úrral, pontosan egy vita kapcsán, ami ott fölmerült, kiment a helyszínre, a Radovics Menyus 

úrral beszélt, nem tudom, sikerült-e meggyőzni őt, közölte vele, hogy ez azon a helyrajzi 

számon van, ami az önkormányzaté. Egyébként azt hiszem, hogy nem is lehet magántulajdon. 

Kara Lajos: Hát akkor, ha nem magán, akkor kinek a vize folyik el? 

Gaál Lajos: Esővíz. 
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Kara Lajos: Kinek a vize, nem a falu vize folyik ott? Igen? Én úgy gondolom, hogy most ott 

a Szent Kelemen téren el lett kezdve a patak, vagyis a vízelvezetés, ez talán folytatva is lesz? 

Mert most a végéről kezdtük el, nem az elejéről, hanem a végéről. A falazás kirakást. Akkor 

ezek szerint nincs tovább, csak odáig. Úgyhogy jó lett volna, akkor ennyi év után eldönteni 

ezt a Bánk Bán utcai vízelvezető árkot, hogy kihez tartozik. Mert a telkesek azt mondják, 

hogy azért nincsen náluk semmi, mert az önkormányzat azt mondja, hogy az a tietek, mi meg 

úgy tudjuk, hogy az a falué, hát most ezt jó volna tudni. Ha tényleg nem, a munkálatok nem 

lesznek tovább folytatva, én kérek akkor egy olyan segítséget, hogy ezt az oszlopos megoldás 

ott meg tudjam csinálni, ha esetleg valaki arra hivatkozik, hogy ez pénz kérdése, ez nem igaz. 

Ezt nem fogadom el. Ennyi év után nem fogadom el azt, hogy nincs erre pénz, amikor másra 

sok mindenre van. Úgyhogy próbálja a képviselőtestület ezt a pár fillért akkor, vagy ha nem 

akarnak ők, akkor csináljuk meg, ha meg nem csinálja meg, akkor adjon anyagot, és én 

megcsinálom. Úgyhogy most 5 év eltelt, a ház meg van repedve, újból, Romanek úrnak nem 

tudok szólni, mert azt mondta, hogy ő jön, visszajön akkor, hogyha újból észreveszem, ha a 

törés már megvan. A repedés megvan újból. Hát, kedves képviselőurak, én a rendszerváltás 

óta összegyűjtöttem az összes képviselőnek a választási kampányban elhangzottakat. Ezeket 

én nem akarom részletesen fölhozni, de ha valaki kíváncsi, meg fogom mutatni. És én nagyon 

örülök annak, ennek a csapatmunkának, ami itt elhangzott, mert föl is írtam magamnak, hogy 

mik lettek elvégezve, de ezt már a polgármester elsorolta, úgyhogy fölösleges. Ezek mind 

látnivaló dolgok. Én csak arra kérem a képviselőket, hogy a közmeghallgatás egy éve eltelt, 

hogy van-e olyan képviselő, amelyik a vállalásaiból valamit tudott teljesíteni idén? És ha nem, 

akkor 4 év múlva szóljon legalább a választóihoz is, hogy Te, én nekem ez nem sikerült. Mert 

a csapatmunka és az egyéni, mert egyénileg indult mindenki, a 22 vagy 23 képviselő indult. 

Igaz? Annyi indult. Sokan beadták, ugye, a vállalásaikat, hogy mi lesz, és mi ezekre 

szavaztunk, mert nem akarom itten a játszóteret lefújni, fölöslegesen, mert tényleg, lehet 

játszótér, és mindenkinek ott van a játszótér, mindenkinek ott van a sport, csak nem vesszük 

észre. Ott van például a Szent Kelemen, milyen szépen megcsinálta a Bánk Bán utcait, 

környéken ott a fásítást, kellene ennél szebb játszótér? Nem kellenek itt eurós mit tudom én 

mik, meg homokozótól egy kisebb, és oda el lehetne sétálni, szépen, hát ennél szebb hely nem 

kell. És csöndesebb. Nem kell! És nem használjuk ki. Mindenki csak a nagy játszótereket meg 

ezeket, akkor horribilis összegeket kell fizetnünk. Nekünk nem kellett játszótér, nekünk itt 

volt az árok a játszótér,  fára föl másztunk, gyakoroltunk, és nem kellett, faluhelyen, de 

szerintem a kolóniában a helye, ilyeneken, iskolákban, a közterületen arra is vigyázni, hogy a 

kutya ne piszkítson, hogy tudnak oda, hát ki fog odafigyelni? Ki fogja takarítani ki ezeket? 

Hát én nagyon szépen köszönöm, hogy végighallgattak, mivel én bízom benne, hogy azért az 

egyenkénti reagálások majd talán előjönnek, és bízom, hogy a sportnál is jelentkezni fognak. 

Van egy olyan elképzelésünk most is, hogy a lelátót akarjuk megcsinálni, de nem olyan 

komoly lelátót, amelyhez tervek kellenek, hanem egy zsalus rendszert, lépcsőszerűen, és 

legalább olyan 100-150 férőhelyesre, és ezekhez most nem tudom, itt van a Zoli, talán jobban 

tudná megmondani, volt nekünk tervbe véve annak idején. Fából lesznek padlók, és akkor 

ezeket a padlókat rátennénk erre zsalublokkokra, ezekre a lépcsőkre. De ezt mind úgy kell 

megcsinálni, hogy a rongálást, ne lehessen tényleg megrongálni. És ha ez nem sikerül, akkor 

valakinek esetleg van az erdőgazdaságnál jó ismerőse, aki segíteni tud. Nagyon szépen 

köszönöm. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen! És elég kimerítő hozzászólást, ha megengedik, mindjárt 

válaszolok is egypár dologra. Már amire tudok, és azét most ígérem meg, akár így 

jegyzőkönyvbe, akár a TV nyilvánossága előtt, hogy minket köt egy rendelet, aminek az 

értelmében nem tudok valamire válaszolni, 15 napon belül írásban kötelesek vagyunk 

válaszolni. Tehát ezt jelezni is fogom. Szolgáltatók. Hát itt csak helyeselni tudok, ugye 

mennyire nem hittük el, amit az E-on mondott, illetve most már nem ÉDÁSZ, nem is E-on, 
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hanem az új ÉDÁSZ szerv, az új cég, aki ezt vállalja, bejelentkeztünk egy, volt egy 

meghallgatása a polgármestereknek Tatán, megkaptuk a címüket, megkérdeztük, hogy ez a 

Közvill CC ez mit jelent? Hát ugye, mert mi viccnek vettük ezt azt egészet, tényleg, egy 

nálamnál tapasztaltabb polgármester közölte velünk, hogy ez újabb vicc lesz. Először úgy is 

indult, ugyanis megvan a könyv is nálunk, minden, de kaptunk egy e-mail címet, ami nem a 

kódcenternek megy, amivel a lakosság kapcsolatban áll, hanem közvetlenül annak a mérnőki 

csoportnak, akik itt koordinálják a felújítást. Nekünk azt ígérték, hogy 10 munkanapon belül 

megcsinálják, ahogy letelt a 10 munkanap, én rögtön írtam a második e-mailt, és jeleztem, 

hogy úgy látszik, hogy nem jó helyre küldtem. Kaptam egy visszajelzést, hogy ki olvasta el, 

és ki nem. Tehát így jöttek vissza a nevek, és tényleg, egyiknél sem tapasztaltuk, hogy azokon 

a helyeken, ahol csak fénycső vagy gyújtócsere volt, ott a Tivi Kft-nek a kocsija így este 

végigszaladt a falun. Azt hiszem, hogy kettő vagy három lámpatest maradt csak ki ebből, és 

ígéret szerint, amennyiben a hivatalból, a polgármesterek e-mailben jelzik, tehát mi gyűjtsük 

össze az igényeket, nem is kell már akkor telefonálni, hivatalból kiírjuk a füzetből, beadjuk a 

listát, ők visszaigazolják. Tehát 10 munkanapon belül kötelesek kijavítani. Ennyit ígértek, 

reméljük így is lesz. Hát a gázszolgáltatóhoz nem sokat tudok hozzáfűzni, a víz- és 

csatornaszolgáltatás igen, én is emlékszem rá, hogy azt mondták, hogy minél többen leszünk, 

annál jobb, na most azért kell bővíttetnünk, mert Leányvár nem kapott, meg mi sem kapunk 

már rákötési engedélyt, mert ez a rendszer nem bírja. Egyébként pedig privatizálni fogják 

valószínűleg a vízműveket, legalábbis az 5 nagy magyarországi vízszolgáltató privatizáció 

előtt állt, többek között az ÉDV Zrt is. És Kesztölc község is csatlakozott ahhoz a felhíváshoz, 

amely Meggyes Tamás polgármester úrtól indult el, hogy kérjük a lakosság részarányos 

részvényünket, és kérjük, Esztergom képviseljen minket ebben. És pont a mai újságban volt 

erről szó, hogy megalakult az önkormányzatoknak ilyen irányú csoportosulása, és 

lakosságarányosan kérjük a vízmű részvényeket. Megjegyzem, hogy a következő lépcsőfok 

szintén ilyen megközelítéssel lesz a Volán privatizáció, vízműnél is azt mondták először, 

hogy nem lesz belőle, mégis lesz, most már biztos, hogy megy, és utána lesz a Volán. Tehát a 

szolgáltatókkal talán közelebb tudunk menni. Telefon-alapdíj. Hát ehhez sokat nem tudunk 

hozzáfűzni, ez tőlünk független. Biztonság. Igen, itt halljuk a lakosság észrevételét, mi 

mondjuk a főkapitány úrnak, ugye most már egy közös főkapitánya van Dorog-Esztergom 

térségében, keresem a KMB-sünket, hát most éppen nem tudott jönni, mert járőrrel van 

kirendelve valamelyik helyen, szolgálatot teljesít. Tehát akinek itt kéne lennie a három 

településen, mint régen a Rácz Ferinek, és itt töltenie a napját, azt a rendőrség Dorogról vagy 

Esztergomból kivezényli valamilyen más területre. Hát ezért nincsen nekünk KMB-sünk. 

Néha itt van, ígérte, hogy szerdánként megjelenik bent, benne is volt a Képújságban, 

mostanában egyszerűen szerdánként, amikor hívom, hogy merre vagy, akkor vagy kint 

radarozik valahol, tehát a gépkocsivezetőket szórakoztatja, vagy bent valahol igazoltat, de 

nem itt. Hát nem a mi helyünkön. Sajnos. Árusok. Tilos árusítani a faluban, közterületen, hál 

isten a régi testületnek sikerült meghozni azt a rendeletét, amelynek csak próbálunk érvényt 

szerezni. A helyi kereskedők védelmében, többek között. Meg a lakosság védelmében hoztuk 

meg azt a rendeletünket régebben, tavaly vagy tavalyelőtt, még a régi testülettel, hogy csak itt, 

vagy a boltban. Tehát nem csinálunk zsibvásárt a legszebb terünkből, nem akadályozzuk az 

óvodába érkező szülőket. Akik ott árusítanak, az mind engedély nélkül van, vagy amikor 

sikerült a múltkor is, mondtam, hogy pakoljanak nincs engedély. Nem is ad ki az 

önkormányzat. Van egy érvényes rendelete ennek a testületnek, illetve a korábbi testületnek, 

ami nem változott meg, alkalmi árusítás utcán nincsen, és egyetlen egy embernek adtam ki az 

elmúlt egy év alatt engedélyt arra, hogy házaljon. Nem is tudom, a milyen cégtől jött, és 

megkért egy komoly ajánló levéllel, hogy engedjem meg a faluban, és hozta magával, hogy 

hány helyen volt, leigazolta magát, egy. Senki többnek nincs. Tehát az mind tilos. Tehát aki 

ezeket végzi, nyugodtan el lehet küldeni, én ha látom, el is küldöm őket. Akár ezeket a 
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ruhaárusokat, akár a zokni árusokat, nem szabad árusítani. Sajnos nem veszik figyelembe. 

Polgárőrséget szeretnénk megalakítani, nagyon jó lenne, már tettünk is lépéseket ez ügyben. 

Azért hagy jegyezzem meg, hogy ennek nem az önkormányzati oldalról kell elindulnia, én 

megkérdeztem a csévi, nagyon jól működő csévi polgárőrséget, hogy hogyan indult el, két 

magánvállalkozó állt az egész mögé anyagilag. Ők megvették az autót, ők szponzorálják az 

autónak a rezsiköltségét, és a fiatalok, akik összeálltak, irányítással végzik a munkájukat. 

Önkormányzat, most ha jól tudom, legutóbb ruhára pályázott nekik, ennyivel tudja támogatni 

őket. 340 ezer forintot kaptak a résztvevők. Tetszik nekik. Tehát itt az első lépés az, 

megkérdeztem az annavölgyi polgármester urat, nagyon jó kolléga, ő a megyei 

parancsnokságnak a tagja, talán parancsnok, jött is nagyon szívesen. Tartott egy tájékoztatót. 

Volt egy olyan javaslat, hogy tűzoltóink vállalják föl, én hadd mondjam azt, hogy nagyon jól 

működő az önkéntes tűzoltó-egyesületünk. Az esztergomi tűzoltók elismerik a munkájukat, 

azonkívül a községi rendezvényeken forgalomirányításban vesznek részt, meg más egyéb 

munkába, ne akarjuk még őket terhelni, örülök, ha ez így működik, ahogyan most működik. 

Lelkes csapat. Itt egy teljesen új csoportnak kéne megszületnie. Ebbe várjuk a 

kezdeményezést is. És odaállunk melléje. Bánk Bán út. Hát, igen. Valamit megörököltünk 

már régebb óta, ez a Bánk Bán út környéke. Ott a Valovics úrral is problémám volt, illetve 

nem nekem volt problémám, neki volt a területtel kapcsolatban. Egyet tudok mondani, 

szerencsére van egy szakemberünk, egy építész szakemberünk, kimegy, megnézi, a testület 

pedig ténylegesen odaáll az ilyen ügyek mellé, hiszen van már egy olyan ügyünk 

folyamatban, amikor egy magántulajdon, és egy közösségi tulajdon határán lévő partoldalt 

kell megfogni. Az is most van tervezés alatt, én azt hiszem, hogy a mi mostani főépítészünk, 

Kun János úr képes arra, hogy ezt eligazítsa, és a testület elé vigye. Csak megjegyzésképp, 

hogy mennyire lelkiismeretes. Volt egy lakossági igény a lakózónára, pihenő, lakó-pihenő 

övezet kialakítására, javaslat, kidolgozta, testületnek elküldtük. Azért nem ment testületi 

ülésen tovább, mert van egy hasonló kérés, egy másik területre, és a kettőt együtt fogja 

tárgyalni a testület. Tehát dolgozik az építész, dolgoznak a testületi tagok is, és úgy itt 

ugyanaz lesz a helyzet, én ígérem azt, hogy ha nem ezen a szerdán, mert most már ezen a 

szerdán egy ilyen listája van, de legkésőbb jövő szerdán ki fog menni, megnézi, és javaslattal 

áll a testület elé. Ezt írásban fogja megkapni, tehát ezt neki írásban is kell továbbvinni. Van 

egy munkanaplója, amit megbeszélünk, egyeztetünk, és én úgy érzem, hogy nagyon jól végzi 

munkáját, ebből az egy hónapból ez derült ki eddig. És még annyit kérnék, ha már itt a 

munkavégzésről van szó. Ugye sokan kérték, hogy legyen a hivatalnak kiírva a nyitvatartási 

rendje, ki is van írva. Én azt kérném, ha nem sürgős, gondoljunk arra, hogy úgy sincs más 

dolgotok ott bent vagytok, látom én ott, hogy ha nem pont a félfogadási időben jönnek, akkor 

nem tudják elintézni a másik ember ügyeit. Ugyani nem csak abból áll az ügyintézés, hogy 

bejövök és elmondom neki, mert ez a gondom. Ugye annak van valamilyen vonzata. Tehát 

hogy ha a hivatali dolgozók nem tudják a munkájukat végezni az ügyfélmentes napokon, 

akkor ez az ügyfélmunka rovására megy. Tehát ezért külön kérés az, ugye kivételt képeznek, 

vannak olyan ügyek, mely .. vagy vis major történt, vagy haláleset, akkor nyilvánvalóan nem 

kell megvárni a nyitva tartást, nyitva vagyunk mi mindig, és ez a polgármesterre nem 

vonatkozik. Azt hagy közöljem, mert sokan meglepődtek, amikor megkérdezték, hogy te, 

most mégis lehet menni hozzád? Mondtam, hogy ha itt vagyok, mindig, bármikor, bármi, de 

ne lepődjél meg, hogy ha már ügyfelet nem tudunk fogadni, tehát más területen. Én úgy 

érzem, hogy a polgármesternek az a dolga, hogy a lakókkal foglalkozzon többek között. Tehát 

hétfőn 4-6-ig biztos, hogy ott vagyok, akkor ez a konkrét feladatom, tehát nem megyek el 

onnan, a többi napokon, ha valahol összefutunk bent, nem kint, mert már megjártam, hogy 

odaszóltak valamit, és én elfelejtettem, bevallom őszintén. Hát, előfordul az emberrel, és 

akkor jött a hivatkozás, hogy te. Hát igen, de megkértem, hogy legközelebb, ha ilyen lesz, 

akkor kint, ha találkozunk, és mondod, add a papírt a kezembe, névvel, ha ezt szeretnéd. 
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Akkor be sem kell jönni. De az a biztosabb, ha bejön, behozza, írásban kéri, ugye képviselők 

is tudják, ez egy nagyon jó előterjesztési módszer, hogy írásban tesszük le mindig a 

javaslatunkat, innentől kezdődően ha ott van írásban, akár elektronikusan, akár papíron, akkor 

az nem veszik el. Nem felejtődik el, fel lehet sorolni, lehet továbbküldeni tájékoztatásként, 

tehát mindenképpen biztonságosabb az ügyintézés ebből a szempontból. Tehát én azt ígérem, 

hogy két héten belül biztosan valamilyen formában megoldjuk ezt a problémát. Megkeressük 

a megoldást rá. Köszönöm szépen. Kinek van még? Tessék! Salánki úr! 

Salánki úr: Én csak annyit szeretnék mondani, hogy most már működik a községünkön a 

jelzőrendszeres segítségnyújtás, ami a dorogi kistérség többcélú társulás keretén belül 

működik. Egyelőre egyedül vagyok én az ügyeletes. Eddig, remélem, hogy mindenkinek a 

javára és a megelégedésére végeztem el a munkámat. És ha valakinek tényleg olyan idős 

hozzátartozója van, akinek esetlegesen vannak rosszullétei, ez nem azt jelenti, hogy mi 

átvesszük ugye a gondozást az idősek napközi otthonától, vagyis pontosabban most már az 

idősek klubjától átvesszük. Hanem ez azt jelenti, hogy ha valaki esetleg tudja, hogy néha 

rosszul van, és kell egészségügyi segítség, kell az, hogy most éppen el lehessen dönteni, hogy 

most orvos kell, vagy elég az, ha én ott vagyok. És akkor megnyugtatom a beteget, beadom a 

gyógyszerét, ha éppen nem tudja bevenni, vagy éppen szólok az orvosnak. Ha kell, akkor 

orvosnak szólok, ha olyan van, vagy bármi, tehát volt már olyanról szó, olyan most ilyen 

személyiségi jogok ugye itt nem mondatom el, hogy kit gondozok, és hogy mivel gondoztam, 

ez egy, ugye titoktartási kötelezettség, de volt már, hogy kihívtam az orvost, hogy most éppen 

az kell, hogy kijöjjön, mert esetleg olyan dolog. De volt olyan, hogy rendeztük az állapotot, és 

megkértem a hozzátartozókat, hogy következő alkalommal tessék elmenni a doktor úrhoz, és 

akkor egy ilyen és ilyen irányba kérjen kivizsgálást, hogy küldje el a hozzátartozót, volt már 

erre példa. Tehát amikor tudtam rendezni ezt, rendeztem. Egy kérésem van, hogy ha 

valakinek van valami baja, nyugodtan jelezze, a dorogi kistérségnél is szívesen, és én azt a 

gondozást szívesen vállalom, és nagyon jó lenne, ha valaki még vállalná. Hogy két személyre 

van itten lehetőség, úgy tudom, mert két táska van, és két bicikli. És akkor nagyon jó lenne, 

ha esetleg még valaki jönne segíteni, és ketten átadták az ügyeletet, és nem, csak nekem 

lehetne szólni, mert időnként más elfoglaltságom van, akkor is legyen a faluban ügyeletes. 

Gaál Lajos: Köszönöm, Füzesiné, Piroska, parancsolj. 

Füzesiné: Én köszönöm ezt a beszámolót, kaptam választ sok mindenre, egyetlen kérdést 

szeretnék föltenni, hogy a 117-es útról nem csak két behajtási lehetőség van a faluba, ugye az 

az első, ahogy bejövünk a faluközpontba, a másik a töltés. Három évvel ezelőtt körülbelül 

megépítették a bekötését az Akácos útnak. Na most ott kihajtani nagyon jó dolog, de amikor 

jövünk fölfelé ezen az emelkedőn, pont az emelkedő utáni területre esik az Akácos útnak az a 

lehajtó része, amit nagyon-nagyon sokan használnak, és gondolom, hogy ha már 

megépítették, akkor azért is, hogy be tudjunk ott is jönni. Viszont semmi nem jelzi a 117-es 

útról, hogy ott van egy leágazás, hát és nem tudom, hogy létezik-e még olyan közlekedési 

tábla, hogy bekötőút. Mert ugye a KRESZ-ben volt ilyen. Egy ilyen előrejelző tábla, és 

szerintem az nagyon jó lenne, az autósoknak fölhívni a figyelmét, hogy vigyázzanak, mert 

nem azért fékezünk meg indekszelünk, hogy ti előzzetek meg bennünket, hanem mert be 

fogunk kanyarodni. Tehát én úgy gondolom, hogy ez ott egy elég balesetveszélyes dolog. 

Hogy ez ügyben lehet-e valamit tenni, hogy egy táblát kitenni oda, hogy ott egy bekötőút 

következik. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen. Mindjárt mondom is akkor, igen, és kifelejtettem azt is 

belőle, hogy nemcsak oda kérünk táblát, hogy Kesztölc tábla, hanem az elágazáshoz is 

kérünk. Tehát egyrészt, mert ott mióta föltették a Suzuki teherforgalom-táblát, azóta lekerült a 

Kesztölc előjelző tábla. Tehát jeleztük ezt is, itt csak egy Kesztölc jelző táblát kértem, de hát 

akkor ez nagyon jó, hogy a bekötőút, tehát alacsonyabb rendű útkereszteződés táblát is 

kitetetjük a közútkezelővel, tényleg egy probléma, és ez a terület, ahol majd valószínűleg egy 
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fizikai fekvőrendőrt is a vízátemelőnél, szennyvízátemelőnél be lesz építve, hogy elejét 

vegyük annak a száguldásnak, ami ott történik.  

Kiczing Tamás: Problémám, hogy előttünk van egy átemelő szivattyú, tehát a polgármester 

úr már tudja, meg itt a Pereszlényi Zoltán is, akinek több gondja van vele, mint nekem. Végül 

is az a kérésem, hogy nem lehetne-e azt a gondot, valamilyen formán megoldani, hogy ott 

bővítsék, mert az a kis átemelő egy darab háznak a szennyvízellátását tudná megoldani, és ott 

a három ház és 6 család van rákötve, és így elég gyakran elromlik. Ezáltal mi ott úszunk, 

amikor úszunk, kellemetlenek a szagok meg látvány is, ehhez szeretnék valami segítséget 

kérni. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen! Tényleg nem új dolog, sajnos, én már kihívtam annak idején 

vízműveket is, egy bejárás alkalmával. Megnézték, és megállapították, hogy ez nagyon kicsi. 

Közöltem, hogy én is tudom, azért hívtalak ide benneteket, hogy erre hány ház van rákötve. 

Mondom az összes, ami itt van a környéken, onnan, hogy visszafelé, hát akkor csodálkoztak, 

hogy ki adott rá engedélyt. Aztán nem akartam mutogatni, hogy a vízmű. Tehát mi nem 

kötöttünk rá, megörököltük, egy házra készült átemelő van ott, én itt már jeleztem, hogy itt 

ilyen problémák vannak a faluban ezzel, egyet tudunk megoldani, hogy ameddig elbírja a  

keretünk, annak a terhére mindenképpen bővíteni kell. Mert én is láttam, hogy ez a pontosan, 

ami érdekesnek tűnt nekem, hogy az ivóvízakna mellett engedélyezték. Tehát ami eleve 

furcsaság, mert ugye ezt egy magán ember nem tudta volna megoldani, mert nem kap rá 

építési engedélyt. Tehát ezt sajnos meg kell szüntetni mindenképpen. És szorgalmazzuk is. 

Köszönöm. 

Kara Lajos: Ehhez csak annyit hagy tegyek hozzá, mivel Te még nem laktál ott. A Bánk Bán 

utca össze lett hívva, annak idején, mivel hogy ő nem akarta a házam előtt szívatni. A 

megbeszélésünk az úgy történt meg, hogy a Bánk Bán utca végig a patak mellett, vagyis a 

vízelvezető árok mellett lesz a gerinc. Akkor ez az átemelő nem is kellett volna, mert akkor 

végig azon az oldalon, a vízelvezető árok mellett mehetett volna a gerinc. Erre föl, a 

megbeszélésen így is hangzott el. Kijönnek a munkások, árkot ássák, és hol ássák? A kertek 

közepén! A Bánk Bán utcai kertek közepén jöttek föl. Mikor azt mondtam, hogy hogyhogy? 

A Radovics úrral nem így beszéltük meg, hát de hogy őnekik a rajzon így van. Ha ez a gerinc 

a patak mellett megy el végig, akkor rá lehetett volna kötni, és nem kell átemelő. Mert ha a 

patakon lefolyik a víz, akkor a csatornavíz is elment volna. Azt kiderült, hogy azért, mert ez a 

megállapodás így, mert hogyha nekünk a gerincet ott viszik le a patak mellett, akkor a 

rákötésekhez való csövet meg kellett volna duplázni. Így nem kellett megduplázni a csövet, 

amit adtak, mert mi úgy jártunk, hogy szerződésünk van közben, hogy mi ugye azért 

megkapjuk a csövet, hogy ráköthessünk, erre föl megtakarították a csöveket. Mert nem kellett 

adni 3-400 csövet, mert a lakásokhoz közelebb vitték a gerincet. Így a kerteken keresztül 

mindenkit úgy átvertek, mert ha a patak mellet folyt szépen a gerinc, vagyis a csatorna, semmi 

gond nem lett volna. Először is azt mondták, hogy azért kellett így, mert oda géppel nem 

tudnak bemenni, a patak mellé. A kertekbe sem tudtak bemenni géppel. Ott is kézzel kellett 

megcsinálni, és kézzel lett megcsinálva. Hát ez a történet így szól. Egészen a Bánk Bán utca 

eleje, végig szabadeséssel mehetett volna csatorna. Köszönöm szépen. 

Gaál Lajos: Köszönöm akkor. Végh Sándor! 

Végh Sándor: A közvilágítással kapcsolatban nekem is van egy megjegyzésem. Több,  mint 

egy hétig villogott a lámpa a házunk előtt. Többször telefonáltunk. Mobilról nem lehet 

telefonálni, mindig eljöttem a központba, s innen hívtam fel őket, végül is semmi eredmény 

nem volt. Az utcánkban lakó Kochnyák Sándor képviselőurat is megkértük, hogy szóljon már 

ő is oda, hátha nagyobb hatása van. Két hét után cserélték ki az égőt. Hát ez mégis csak 

pofátlanság. És a másik, a Volánnal kapcsolatosan. Ugye akik nem rendelkezünk autóval, és 

rá vagyunk kényszerülve, hogy a Volán busszal közlekedjünk, olyan kellemetlenség ért. 

Hiába ígérték meg, hogy nem lesznek késések meg kimaradások. Egyik vasárnap előadásra 
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kellett volna, elmenjünk, a déli egyórás busz egyszerűen kimaradt. Mikor ezt 

nehezményeztük, és panasszal jöttünk a központba Esztergomba, akkor azt mondták,  

valószínű, hogy a sofőr elfelejtette, hogy szolgálatba kell jönni. Hát engem két lábbal rúgtak 

volna ki a munkahelyemről, ha én elfelejtek bemenni dolgozni. És ez a kedves sofőr illető ez 

kesztölci ember. 

Gaál Lajos: Köszönöm, hát ehhez nem sokat tudok hozzáfűzni. Amikor a Volánnal 

kapcsolatban problémák merülnek föl, ugye több probléma is van. Most, amikor volt az az 

utasszámláló jegy, amit mindenkinek kellett volna adnia a sofőrnek, megtették azt, tudván 

tudja, hogy figyeljük őket, hogy kesztölci lakosoknak csévi utasszámláló jegyet adtak. 

Amikor volt egy koncert itt, Kesztölcön, a 30Y koncertje, tömött buszként jött ki a 16:15-ös 

csévi, egy szem jegyet nem adott ki a gépkocsivezető. Na most ezt így jeleztük a 

minisztériumuk felé, meg azokat is, amikor azokban az utcákban közlekednek a buszsofőrök, 

a kesztölci buszsofőrök, amelyek Major utca, nem buszútvonal, Malom utca nem buszútvonal, 

Akácos út  nem buszútvonal, tehát megvan, melyik a járat, merre mehetnek, ennek ellenére 

ezek a kesztölci sofőrök arra mennek, amerre ők gondolják, és jónak tartják. Ilyenkor azt 

kérik a Volántól, hogy kérjék vagy a rendszámát és az időpontot, vagy a járatszámát az 

időponttal együtt, és ők intézkednek. Na most azt is hagy mondjam el, hogy legutóbb Pálffy 

Zsolt, amikor itt volt, és beszélgettünk, többek között azt, hogy akit elbocsátottak azért, mert 

nem adott jegyet. Az utas retteg attól, ezen a tájon, hogy utazzon busszal, mert nem kap 

jegyet. És az volt a válasza, hogy Komárom-Esztergom megye és Pest megyei rész az ország 

legfertőzöttebb területe ebből a szempontból, hogy nem adnak a sofőrök jegyet. És sem a 

Volánbuszosok nagy része, tisztelet a kivételnek, mert itt is van, sem a másik buszosoké. 

Egyszerűen elbocsátottak valakit, munkaerőhiány miatt két hónap múlva visszavették. De erre 

azt tudtuk mondani nekik, mert ez több, tehát 15 település polgármesterei tárgyaltak a Volán 

képviselőivel Dorogon, egy ilyen térségi megbeszélésen, és megkérdeztük tőlük, hogy vajon, 

amikor nálunk itt problémák vannak az áramszolgáltatással, akkor a Volán mennyivel 

belátóbb velünk szemben? Mondjuk, hogy mennyire érdekli őket? Hát persze, mondták, hogy 

semmi közünk hozzá. Na látja, mondom, nekünk meg ahhoz nincs semmi közünk, hogy Önök 

hogyan oldják meg a maguk munkaproblémájukat. Mi azt kérjük, hogy fizetünk egy 

szolgáltatásért, akkor legyen úgy. Én csak egyet szoktam mondani a sofőröknek, amikor nem 

akarnak jegyet adni. Ha valami baleset történik, a Te családod fogja az én családomnak 

kifizetni a kártérítési összeget? Mert nem muszáj őnekik karambolozni, elég, ha belemegy a 

buszba valaki, és nincsen jegyem. Akkor nincs biztosításom sem. És akkor ki fogja fizetni a 

kórházi költségeket? Tehát ne azzal jöjjön nekem, hogy ő kifizeti a, vagy az ellenőrt elintézi, 

mert ismerős, az engem nem érdekel. Engem az érdekel, hogy ha véletlenül baleset történik, 

elesek a buszon, hirtelen fékezésnél eltöröm a kezem, van jegy? Nincs. Akkor nincs 

biztosításom. Hát ilyen egyszerű a dolog. És akkor ki fogja fizetni? Talán ő? Tehát ezt kell 

nekik elmondani. Én nagyon szeretném, és ebből kiindulva akkor nyugodtan mondhatnánk az 

összes szolgáltatónál. Ugye ellenérték nélküli szolgáltatás lenne. Tehát én azt hiszem, hogy 

sajnos szemléletváltásra van szükség. És itt kérem a lakosság segítségét megint. És a másik 

pedig, azokat a sofőröket sajnálom, mert azok is vannak azért, azt se felejtsük el hozzátenni, 

akik becsületesen dolgoznak, és sokan dicsérik a lakosság köréből, hogy ilyen rendes sofőrből 

kéne több, gépkocsivezetőből. Tehát ez is van. Tehát ne csak a rossz szokás szerint a rosszat 

mondjuk, mondjuk azt, hogy vannak azért hál Istennek becsületes érzésű emberek, akik a 

buszokat viszik, és akiknek köszönhetően azért a nagyobb rész talán inkább az, hogy 

nincsenek ilyen kirívó esetek. De jogos az észrevétel, továbbítani fogjuk. Köszönöm szépen! 

Kara Zoltán. 

Kara Zoltán: Hát most szóba került éppen ez a busz, akkor hozzászólnék. Hát elég sokan 

vagyunk, akik ha lehet, nem mindig csak autóval közlekedünk, de múltkor én is rá voltam 

kényszerülve, hogy autóbuszra szálljak. És amikor én kimentem a buszmegállóba, én 
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sajnálattal vettem észre, hogy nem jön a busz. Viszont ez nem azért volt, mert nem jön a 

sofőr, hanem azért, mert hamarabb jött. De ez abból adódik, hogy 2002-es a menetrend, amit 

én megnéztem, és ott 7 óra 3 percre van írva, de már 6:53-kor elmegy az a pesti járat, tehát azt 

hiszem, hogy ezt frissíteni kellene, mert aki nem jár mindennap busszal, nem tudja, hogy 

mikor kell, hogy menjen. A másik téma, amihez akkor már hozzászólnék, ha már szót kaptam, 

hogy itt szóba került az aszfalt utaknak a minősége, az Esztergomi út és a Szent István utca, 

akkor felhívnám a figyelmet az Esztergomi út 46-48 szám elé. Hát ott azt hiszem, hogy 

katasztrofális állapotban van, mert amikor a gázt csinálták annak idején, már odáig elkopott, 

és szinte az úttest feléig lekopott az aszfalt. Tehát most azt mondom, hogy a balesetveszély 

elkerülése végett már ilyen magánszemélyek összefogtunk, és ott ilyen murvát, illetve zúzott 

követ szórtunk végig az utca mentén végig, mert körülbelül 10 centis volt az eltérés, 

pontosabban a szinteltérés. És azt hiszem, hogy a balesetveszély elkerülése végett szükséges 

ez, de ez csak ideiglenes állapot. Tehát hogy ha jönnek a rossz idők, biztos, hogy elmossa az 

eső, mert éppen a padka mellett van, tehát azt hiszem, hogy kellemetlen esetek, amikor kitörik 

egy kerék, vagy valami, és akkor hova menjünk? Esetleg a közútkezelőhöz kártérítést 

benyújtani, vagy az önkormányzathoz, vagy egyáltalán megelőzve ezt, inkább akkor 

csinálnánk meg azt a részt. 

Gaál Lajos: Továbbítani fogjuk ezt az észrevételt. Köszönöm, tessék, kinek van még? 

Perszlényi Zoltán. 

Pereszlényi Zoltán: Köszönöm. Először is a testületnek szeretném megköszönni, hogy végre 

megszavazták a kamerás felvételt, hiszen annak idején én is indultam képviselőnek, és én 

jómagam is bevállaltam a nyilvánosságot. Tehát egy évig tulajdonképpen, azt lehet mondani, 

mivel az újság sem jött létre, hogy nem tudtunk a testület munkájáról, csak amit hébe-hóba 

hallottunk. Azt hiszem, hogy ez mindenképp előny. A másik viszont, amit idézőjelben 

számon kérnék, és szintén benne volt az én ígéretemben is, hogy mi van az esőbeállókkal, a 

buszmegállókban? Ugyanúgy áznak az emberek, eltelt egy év, és legutóbb is, hála istennek, 

ott volt Misi, behívta az itt lévő gyerekeket, akik följárnak Klastromba, és különben bőrig 

áztak volna. Ez az egyik kérdésem. És a másik pedig, hogy ha esetleg ez pont. anyagilag nem, 

de munkával bármikor, bárhol besegítek. Tehát lehet rám számítani ezzel kapcsolatban. 

Köszönöm szépen. 

Gaál Lajos: Köszönöm, akkor amire tudok válaszolok.. Kamerás közvetítés. Örülünk neki, 

hogy megtetszett az ötlet, de azért hagy mondjam, hogy a testületi ülések nyitottak, 

nyilvánosak, tehát oda is be szabad ülni. Nagyon nagy szeretettel várok mindenkit. De így 

most már nyomon követhetőbb lesz otthonról. Buszmegálló. Hát az egy régi gond Kesztölcön, 

például itt egyet megépített a nagyon régei önkormányzat, az Esztergomi úton, viszont a 

másik oldalon már nem tudja megépíteni a párját. Nagyon egyszerű, nem tudja hova tenni. 

Hát ott a buszmegálló elhelyezésénél is gond volt már, ugye mert az eredetileg  vele szemben 

volt, és akkor ugye egyszerű lett volna az esővédés. Csakhogy a tulajdonos, akinek a háza 

előtt volt a buszmegálló, akkor, amikor az út építése volt, a Kht építette, mert ugye ez nem 

önkormányzati út, akkor levélben kérte, és elfogadták a panaszát, hogy ő a buszmegálló az 

ablaka alatt van. Az neki komoly gondot okoz, tessék áthelyezni olyan helyre, ahol nincs ilyen 

probléma. Ezért került, hát majdnem csak hogy elég rossz helyre, mert ugye a KRESZ 

előírásai szerint, igazság szerint nem tudom, belefér-e a védőtávolságba, de pontosan emiatt 

került át oda, hogy ne legyen. Megpróbáljuk megvizsgálni ennek a lehetőségét, hogy hogyan 

lehetne ide ilyen védőtetőket, mert ez tényleg nem okoz gondot forintálisan. Ezeken a 

helyeket mi a megoldás, mert itt inkább nem a forint megoldás, hanem a jogi megoldás a 

nehezebb. Hogyan tudunk egy építményt oda elhelyezni, ahol van rá lehetőség. Megpróbáljuk 

ezt. Nem egyszerre, nyilvánvaló, de mindenképpen lépünk ez ügyben. Köszönöm szépen.  

Pereszlényi Zoltán: A 117-nél a törpésnél szó volt róla, hogy kérünk egy 70-es táblát, mert 

azért a tapasztalatlanabb sofőrök gyakran járnak úgy, hogy kifordul, jobbra néz, balra néz, és 



 22 

mire elindul, addig Esztergom felől igen keményen ott utolérik őt, úgyhogy ebből nehogy 

probléma legyen. 

 

Gaál Lajos: Jó, köszönöm, ezt továbbítom. Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás,  

megköszönöm mindenkinek a részvételt, a hozzászólást. Továbbra is mondom, ha valakinek 

gondja van, elérhetőségeim benne vannak a képújságban, figyelni kell a képújságot, onnan 

egyszerűbb az értesítés, meg a falragaszokat, és én bízom benne, hogy az itt elhangzottakkal 

mindenki megfelelő választ, illetve intézkedést belátható időn belül megkapja. Köszönöm 

szépen még egyszer, hogy eljöttek, kellemes pihenést kívánok mindenkinek. 
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